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Letošní květen by se měl 

jmenovat spíše máj, protože 

urychlené jaro dopřálo kvě-

tům dostatek slunce už v prů-

běhu dubna. V květnu možná 

bude skoro vše odkveteno.

To se ovšem netýká kultur-

ního a  společenského dění, 

které bude v  plném rozpuku 

po celý měsíc. Čeká vás po-

hádkový les, druhý farmářský 

trh a  předposlední listování 

před prázdninami. Zvířecí říši 

zastoupí Štika, Mikeš a  Vo-

říšek, všichni rosičtí. Hudeb-

ní příznivce potěší slavnosti 

s  Kamelotem v  legendární 

sestavě, koncert klavírního 

virtuosa Martina Kasíka, či 

absolventské koncerty ZUŠ. 

Třešničkou na závěr bude Den 

dětí s Domečkyádou.

Nezapomínejte vyrazit do 

přírody a  třeba ji i  uklidit 

a taky do kina, které má nový 

rezervační systém.

Těšte se, radujte se, milujte 

se. Je lásky čas.

Lukáš Volánek

šéfredaktor

Z OBSAHU:
Informace pro občany Babic  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 4

Slovo starosty   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 6

Výpis usnesení rady města č. 90/2014  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  12

Výpis usnesení rady města č. 91/214  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  14

Tajemství rosické kašny II  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  17

Volby do Evropského parlamentu.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  18

Nalezené věci na území města Rosice  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  20

Společenská kronika  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  22

Řádková inzerce  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  23

Právnická poradna   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  24

Franta Sedlák první daň motorismu v Rosicích   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  26

Ukliďme Česko  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  27

Povzbuzení pro MŠ Pampeliška  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  28

Z činnosti Mo ČSBS v Rosicích  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  29

Jak by vypadal Rosický kostel, kdyby…  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  31

Informace ze Základní školy Rosice .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  32

Pondělní chvilka poezie  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  33

Pasování prvňáčků na čtenáře  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  34

Bruslení prvních tříd  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  35

Sběr papíru pro děti ze ZŠ.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  35

Slovo o ZUŠ  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  36

Co děláme se sluníčkem .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  37

Zveme vás do knihovny  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  38

Jinýma očima .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  41

Výlet klubu senior .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  43

Noc kostelů v Rosicích  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  43

Co nového v SVČ.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 44

Florbalový turnaj liga „Mezi městy“   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  46

Ohlédnutí: Sportovní soustředění.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  47

MC Kašpárkov   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  50

Novinky z Turisťáku .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  54

TJ Sokol Rosice  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  56

Úspěchy karate Dragons.  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  58

FC Slovan Rosice .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  59

Program kina  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  60

Kulturní přehled  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  62

Titulní strana: Farmářské trhy Rosice Foto: Pavel Musil



NOC S ANDERSENEM 2014
Čas běží jako splašený. Ob-

čanské sdružení Babičáci ve 

spolupráci s obecní knihovnou 

v  Babicích pořádalo 5.  4.  2014 

již počtvrté akci Noc s Ander-

senem. Letos jsme se těšili na 

setkání s  patronem letošního 

ročníku – komisařem Vrťap-

kou. Místo něj nás čekal jen 

anonymní dopis od únosce, 

který požadoval za vydání 

Vrťapky obrovské výkupné. 

Po kapsách jsme měli jen pár 

drobných, ani od maminek 

děti milion dolarů nevyprosily, 

tak jsme se rozhodli, že musíme 

únosce vypátrat a komisaře vy-

svobodit. Objevili jsme složku 

s jeho poznámkami k detektiv-

ním případům. Bylo pravděpo-

dobné, že detektiva unesl ně-

který odhalený padouch. Děti 

byly velice bystré a  šikovné 

a podařilo se jim objevit správ-

né obálky s  písmenky a  složit 

z nich tajnou zprávu. Ulevilo se 

nám, protože se ukázalo, že Vr-

ťapka nebyl unsesen, jen si chtěl 

od pátrání po zločinech odpo-

činout. Těšil se na Pohádkové 

zpívání v přísálí. Děti i dospělí 

si společně zazpívali pohádko-

vé a dětské písničky za hudeb-

ního doprovodu Gábiny Anto-

šové a Zbyňka Brycha. Leckdo 

si ještě večer doma prozpěvoval 

„lach, lach, jéé, jéé…“.

A tak je to dobře. Více zpívá-

ní a  méně setkání s  padouchy 

přejeme i vám.

Hana Svobodová

za, o. s. Babičáci 

Vlastimil Křivánek

za Obecní knihovnu

www.babicaci.sousede.cz

INFORMACE
PRO OBČANY BABIC

o
b

e
c 

B
a

b
ic

e

4 ROSA 5/2014



PŘEHLED USNESENÍ
z 39. zasedání Zastupitelstva obce Babice u Rosic
konaného dne 2. 4. 2014 na OÚ v Babicích u Rosic

Zastupitelstvo obce Babice 

u Rosic

Schvaluje:
a)  uzavření smlouvy s  fi rmou 

JD ROZHLASY,  s.  r.  o. na 

rozšíření rozhlasu do loka-

lit ul. Zelená, Růžová, Fer-

dinand za cenu 113 559 Kč 

vč. DPH,

b)  opravu pomníku padlých 

občanů v  parku na Návsi 

fi rmou Zdeněk Oškrdal KA-

MENICTVÍ Tetčice za cenu 

78 486 Kč vč. DPH,

c)  podání žádosti o  dotaci 

z  Operačního programu Ži-

votní prostředí na údržbu 

stávající zeleně v obci,

d)  Gymnazijní společnosti, o. s. 

v  Zastávce fi nanční pří-

spěvek na rok  2014 ve výši 

2 000 Kč,

e)  rozpočtové opatření č. 3.

Bere na vědomí:
a)  rozpočtové opatření č. 2,

b)  informace starosty,

c)  připomínky a podněty zastu-

pitelů.

Pověřuje:
a)  starostu jednáním ve věci 

prodeje části pozemku 

p. č. KN 781.

Neschvaluje:
a)  uzavření Smlouvy o  právu 

provést stavbu „I/23 Most 

ev.č.  23-055“ s  Ředitelstvím 

silnic a dálnic ČR.

5ROSA 5/2014



SLOVO STAROSTY
SETKÁNÍ S RADNÍMI III
Na pondělí 14. 4. 2014 v 18 hodin bylo svoláno třetí setkání 

vedení města s  občany do rosického kina Panorama. 

Dovolím si dnes stručně popsat, jak setkání probíhalo. Před 

začátkem mi docela zatrnulo, zda nebudou radní v přesile, 

ale to se nakonec nevyplnilo. Přišlo 15 občanů. Ostatní asi 

dali tento večer přednost fandění Kometě v  rozhodujícím 

zápasu o postup do fi nále hokejové ligy. Možná by někdo 

mohl říci, že malá účast občanů na setkání musí vedení 

města mrzet, ale je to naopak. Malá účast jistě svědčí o tom, 

jak jsou všichni naši spoluobčané dokonale o všem, co se ve 

městě děje, informováni. To je potěšující. Nemám pravdu?

Hlavním tématem setká-

ní byly investiční akce města. 

Po krátkém přivítání jsem dal 

slovo místostarostovi Petru 

Klímovi, aby všechny sezná-

mil s přehledem již proběhlých 

investičních akcí a  současně 

s akcemi, které se chystá město 

uskutečnit v  letošním roce. Po 

celou dobu setkání byly pro-

mítány na plátno za námi foto-

grafi e a videa z akcí v minulém 

roce. Petra Klímu poté doplnil 

místostarosta Lukáš Volánek 

informací o vybudování klido-

vé zóny u kuželny a radní Fran-

tišek Brim, který se zaměřil na 

investice a opravy na rosickém 

zámku. Pak byl již dán prostor 

pro dotazy od občanů.

Obyvatelé nástaveb bytových 

domů na Kamínkách přednesli 

žádost na vybudování výtahů 

v  bytových domech města. 

Petr Klíma odpověděl, že po 

technické stránce je toto mož-

né. Když se nástavby budovaly, 

již tehdy se uvažovalo, že se 

třeba za pár desítek let budou 

výtahy dodělávat. V  součas-

né době ale s  touto investicí 

rozpočet města nepočítá. Pro-

běhne již naplánované zatep-

lení posledních dvou bytových 

domů, což bude rozprostřeno 

na dva roky. Teprve potom lze 

uvažovat o dalších případných 

investicích a stejně tak i o pří-

padném prodeji bytů, jak bylo 

avizováno na jednom z  před-

chozích setkání s občany.

Obyvatelka klidné lokality 

okolí Janáčkovy ulice apelova-

la na vedení města, aby nejlépe 

vydáním vyhlášky regulovalo 

hluk ze sekaček a  podobných 

zařízení, které používají někte-

ří občané téměř kontinuálně od 

ranních hodin i v neděli. Zde si 

myslím, že vyhláška by nic ne-

řešila, je to spíš o dobrých sou-

sedských vztazích. Příkladem 

může být vyhláška o  pálení 

biologického odpadu, kterou 

město má, ale mnoho lidí ji 

stejně nerespektuje. Postihy 

zatím nejsou, městská policie 

i  příslušné státní orgány jsou 

v těchto případech velmi bene-

volentní. Paní také upozornila 

na technické problémy s vysí-

láním hlášení rosického roz-

hlasu prostřednictvím kabelo-

vé televize, na což jí odpověděl 

přímo na místě zaměstnanec 

KICu pan Miloš Dvořák.

Dalším diskutujícím byla 

jediná přítomná rosická zastu-

pitelka, která se dotázala, jak 

budou probíhat opravy chod-

níků a  komunikací ve městě 

v letošním roce a poukázala na 

špatný stav pojízdných ploch 

před bytovými domy u kina na 

Komenského náměstí. Odpo-

vědí ji bylo, že město uvažuje 

o opravě ploch k stání automo-

bilů před kinem v  návaznosti 

na budování Polyfunkčního 

domu a  s  tím bude spojena 

i  oprava povrchu komunikace 

před bytovými domy. Dalším 

dotazem bylo, co je plánová-

no s  budovou ZUŠ, pokud se 

podaří pro ZUŠ, které již dnes 
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užívaný objekt nestačí, najít 

jiné prostory, třeba na rosickém 

zámku. Na to jsem odpověděl, 

že by ZŠ Rosice, která má budo-

vu ve své péči, budovu využila 

pro své třídy školní družiny.

Velmi jsem uvítal, že jsem 

mezi přítomnými zahlédl i ně-

které mladé tváře a dokonce se 

tito občané zapojili do diskuze. 

Obyvatel ulice Sklářská pou-

kázal na katastrofální stav ko-

munikace a také na to, že o ni 

není řádně pečováno v  rámci 

úklidu po zimě apod. Je to s po-

divem, když na stejné ulici sídlí 

Technické služby, které mají 

úklid nejen po zimním období 

ve městě na starost. Ale znáte 

to: „Kovářova kobyla…“. Sou-

časně byl položen dotaz na stav 

projektu ke zdvojkolejnění že-

lezniční trati. Trochu jsem se 

zastyděl, pořád mluvíme ve ve-

dení města o možnosti opravy 

ulice Zbýšovské a na Sklářskou 

jsme nějak zapomněli. I  tady 

musíme zjednat nápravu, ale 

bude to chtít ještě nějaký čas. 

Všechno má zde totiž návaz-

nost právě na zdvojkolejnění 

trati, které již mělo být téměř 

hotovo. Díky oblíbenému ob-

čanskému sdružení z  vedlejší 

obce navíc podporované vede-

ním obce se realizace nejmé-

ně o  rok opozdila. Jakmile se 

bude tento projekt realizovat, 

tak také fi rma, která od města 

bývalý areál sklárny koupila, 

začne budovat nové přístupové 

cesty do svého areálu. K  tomu 

přistoupí se svou investicí 

i město a výsledkem bude nově 

opravená ulice Sklářská. Vě-

řím, že jsou již dnes všichni sle-

pýši i ještěrky pochytáni a pře-

místěni na bezpečné místo, kde 

již neuslyší dunění železnič-

ních vagónů, na které byli po 

generace zvyklí. Stejně tak, že 

lomikámen tříprstý pokračuje 

ve svém růstu již jen na sou-

kromých zahrádkách ochránců 

přírody. Nic již (snad) nebude 

brzdit projekt na zdvojkolejně-

ní a  vše proběhne v  horizontu 

dvou nebo tří let. Do té doby 

budeme opravovat ulici pouze 

provizorně.

Další dotaz byl na budování 

chodníků na hřbitově. Odpo-

věděl místostarosta Petr Klíma 

– v  chodnících i  úpravě hřbi-

tova bude pokračováno podle 

harmonogramu Technických 

služeb, které mají areál hřbitova 

na starosti. Dotaz směřovaný 

ke koupališti odpověděl Lukáš 

Volánek, já ho doplnil jen o in-

formaci o současném stavu jed-

nání s  Pozemkovým úřadem 

o  možnosti získání pozemků 

do majetku města. Tento krok 

je nezbytný pro mnohamilio-

novou investici do vybudování 

koupacího biotopu.

Další z  mladých spoluobča-

nů se zajímal o  pokračování 

oprav chodníků na ulici Tet-

čická a  1.  května. Tazatel měl 

pocit, že tyto opravy byly za-

staveny a  investice přesunuty 

do Husovy čtvrtě, aniž by bylo 

dílo dokončeno. Petr Klíma ho 

utvrdil v tom, že oprava i druhé 

strany výše jmenovaných ulic 

bude opět pokračovat, s budo-

váním nových chodníků na uli-

ci Tetčické, kde v současné době 

nejsou, zatím nepočítáme.

Poslední přihlášený spolu-

občan do diskuze byl nejzvída-

vější, předložil totiž 8 dotazů. 

Ještě před tím se ale pozastavil 

nad malou účastí občanů Ro-

sic na tomto setkání a vyjádřil 

své špatné pocity také nad ob-

sahovou úrovní příspěvků ně-

kterých dikutujících na mém 

internetovém blogu. Na jeho 

dotazy pak odpovídali střídavě 

všichni radní:

– budování nové hasičské 

zbrojnice;

Zastupitelstvo města by mělo 

schválit smlouvu o  spoluprá-

ci při budování nové hasičské 

zbrojnice v lokalitě u STK mezi 

městem a  HZS JmK. Město 

pro vybudování zbrojnice má 

nachystané pozemky, které 

do společného projektu vloží 

a  bude zpracovávat ve spolu-

práci s  HZS JmK studii, která 

by již konkrétněji zachytila 

budoucí společný projekt nové 

hasičské zbrojnice. Také se čeká 

na to, kdy budou uvolněny fi -

nanční prostředky z fondů EU 

pro profesionální hasiče, aby 

mohl být projekt zrealizován.

– veřejné osvětlení Brněnské 

ulice je nedostatečné oproti 

např. náměstí;

Veřejné osvětlení ve městě je 

opravdu ve špatném stavu, po-

stupně se město snaží světelné 

body vyměňovat za moderní, 

více svítící a  přitom úspor-

né. Bohužel, v  modernizaci 

a  opravách jsme závislí nejen 
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na vlastních fi nancích, ale také 

na projektech fi rmy dodávající 

elektrickou energii, která přesu-

nuje postupně v určitých lokali-

tách města svá vedení do země 

a  tím dochází k  rušení sloupů 

- nosičů veřejného osvětlení. 

Mým osobním názorem je, že 

by městům a obcím tato fi rma 

mohla, díky svým ziskům za 

prosvícenou energii, tuto inves-

tici do veřejného osvětlení ale-

spoň z části zaplatit. Však je to 

hlavně jejich byznys, ne?

– oprava kanalizace na Brněn-

ské, Wolkerově a Trávníkách;

Oprava kanalizace, která 

měla být fi nancována Svazkem 

vodovodů a kanalizací a zapo-

čata v  letošním roce se o  rok 

odkládá. Důvodem je oprava 

komunikace procházející Tet-

čicemi a  budování kanalizace 

v Neslovicích, což má za násle-

dek dopravní problémy na ob-

jízdné trase přes Rosice. Kdyby 

se ještě rozkopal hlavní průtah 

naším městem, kde měla být 

doprava řízena semafory, došlo 

by asi k  úplnému dopravnímu 

kolapsu.

– akce Bezpečné přechody;

Ve spolupráci s Ředitelstvím 

silnic a  dálnic a  zafi nancová-

ním ze Státního fondu doprav-

ní infrastruktury by měly být 

po dvou letech nekonečných 

příprav upraveny přechody pro 

chodce pod parkem a  u  hřbi-

tova. Následně, po odstranění 

některých administrativních 

překážek ve spojitosti s  po-

zemky, bude upraven i přechod 

u Kroupovy hospody.

– budování cyklostezky z Ro-

sic do Ostrovačic;

Zatím je zpracována projek-

tová dokumentace a  pro mo-

torovu dopravu, s  výjimkou 

dopravní obsluhy, bude v brzké 

době uzavřena silnice v majet-

ku města vedoucí do Ostrova-

čic. Máme zažádáno o  vyjád-

ření všech zúčastněných stran, 

abychom mohli získat stavební 

povolení. Do doby, než se vše 

vyřídí, chceme zpevnit část 

budoucí cyklostezky kolem po-

toka od kuželny až po napojení 

na silnici do Ostrovačic, aby se 

dala původně polní cesta vyu-

žít k  jízdě na kole i  za zhorše-

ných klimatických podmínek.

– možnost zavedení orientač-

ních čísel nemovitostí;

Město o  zavedení orien-

tačních čísel nemovitostí 

neuvažuje.

– kulturní dům a  jeho využí-

vání;

Pro hospodaření s kulturním 

domem a se sousedními nemo-

vitostmi byla před lety založena 

organizace Cristal,  s.  r. o., kde 

má město minoritní majetkový 

podíl. Cristal,  s.  r.  o. majetek 

pronajímá dalším subjektům. 

V  současnosti je vedení města 

velmi nespokojeno s  činností 

nájemce, který má ve smlouvě 

i  starostlivost o  sál kulturního 

domu. Díky jeho (ne)činnosti 

se nemohou především v  sále 

konat kulturní akce a to i přes 

investice, které zde v minulých 

letech proběhly. V sále se letos 

konal pouze jediný ples a  to 

ještě s  velkými technickými 

obtížemi. Tento stav bychom 

chtěli změnit. Proto bude po-

čátkem května svolána společ-

ná schůzka všech zaintereso-

vaných stran. Zde by se mělo 

dohodnout, jak pokračovat, 

aby kulturní dům sloužil ob-

čanům města i  širokého oko-

lí. O  výsledku budeme v  Rose 

informovat.

– výstavba nových bytů na uli-

ci Karla IV.

Změnou investora došlo i ně-

kolikrát ke změně projektu na 

výstavbu. V  každém případě 

je investor zavázán smlouvou 

s  městem, že musí postavit 

a zkolaudovat do určitého data 

48 bytových jednotek, jinak by 

mu propadla několikamilio-

nová bankovní záruka ve pro-

spěch města. Město by násled-

ně muselo ve stejné výši vrátit 

dotaci, kterou obdrželo před 

lety na vybudování komuni-

kace a  inženýrských sítí. Tak 

uvidíme.

Jiné dotazy již nebyly, takže 

jsem naše setkání mohl téměř 

po dvou hodinách ukončit 

a  popřát všem občanům pří-

jemný večer s  tím, že toto se-

tkání bylo „naše“ poslední. 

Další bude následovat až po 

nových komunálních volbách, 

které budou v říjnu, a může se 

stát, že ve vedení města budou 

jiní zastupitelé, kteří dostanou 

ve volbách důvěru občanů.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta
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VÝPIS USNESENÍ RADY MĚSTA 
ROSICE Č. 90/2014
konané dne 24. 3. 2014 v 15.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém jed-

nání dne 24. 3. 2014 přijala toto 

usnesení:

1. Bere na vědomí
a)  zprávu Krajského ředitelství 

Policie Jihomoravského kra-

je, Obvodní oddělení Rosice 

o bezpečnostní situaci ve měs-

tě Rosice za rok 2013 s tím, že 

bude vyžádáno upřesnění ně-

kterých sporných údajů,

b)  zprávu o  činnosti Městské 

policie Rosice za rok 2013,

c)  zprávu OKS investice o  pří-

pravě a průběhu investičních 

akcí v roce 2014,

d)  zprávu o  činnosti odboru 

stavební úřad za rok 2013,

e)  přijetí dotace z MPSV pro Pen-

zion pro důchodce Rosice ve 

výši 735 000 Kč a její využití.

2. Rozhodla
a)  zrušit výběrové řízení na re-

alizaci veřejné zakázky malé-

ho rozsahu na stavební práce 

„Rosice, BD Kaštanová 1167 

– 1168, zateplení a  výměna 

balkonů“,

b)  o  vypsání výběrového řízení 

na realizaci veřejné zakázky 

malého rozsahu na stavební 

práce „Rosice, BD Kaštanová 

1167–1168, 1169–1170 zateple-

ní a výměna balkonů“ a schva-

luje výzvu k  podání nabídky 

a prokázání kvalifi kace,

c)  o účasti města Rosice na do-

tačním titulu IOP – výzva 

č.  22 v  navrženém rozsahu 

a  ukládá OSM: zpracovat 

a  předložit návrh rozpoč-

tových opatření k  zajištění 

fi nancování projektu, ve spo-

lupráci s  OKS předložit ná-

vazné právní akty k zajištění 

účasti na projektu,

d)  o pořízení aplikace City Moni-

tor od společnosti QBSW, a. s. 

za cenu do 9 588 Kč ročně 

a ukládá OSM provést všech-

ny kroky, potřebné k pořízení 

a zprovoznění této aplikace.

3. Schvaluje
a)  seznam fi rem, které budou 

poptány pro provedení staveb-

ních prací v rámci výběrového 

řízení pro zakázku malého 

rozsahu na stavební práce 

akce „Rosice, BD Kaštanová 

1167–1168, 1169–1170 zateple-

ní a výměna balkonů“: KOM-

FORT,  a.  s., Křenová 72, 602 

00 Brno IČ: 25524241, PROFI-

PLAST, spol. s r. o., Vranovská 

38, 614 00 Brno IČ 44964544, 

KALAHA, a. s. Železná 713/1a, 

619 00 Brno IČ: 25562151, VAŠ-

STAV, s. r. o., Staňkova 103/18, 

602 00 Brno IČ: 46964541, To-

cháček,  spol.  s  r.  o., Slovinská 

36, 612 00 Brno IČ:44961367,

b)  navrhovanou úpravu odpiso-

vého plánu Penzionu pro Rosi-

ce v souladu se zák. č. 250/2000 

Sb. a Zásadami pro řízení pří-

spěvkových organizací,

c)  dodatek č.  1 ke smlouvě 

o  dílo ze dne 5.  11.  2013, 

uzavřené mezi městem 

Rosice a  Mgr.  Ladislavem 

Werkmannem, týkající se re-

staurátorských prací na kaš-

ně se sochou Živěny,

d)  účelovou dotaci ve výši 

10 000 Kč Billiardovému klu-

bu BC Rosice za úspěšnou re-

prezentaci města na Mistrov-

ství ČR, z položky rozpočtu 

zájmová sdružení a sportov-

ní oddíly rezerva.

4. Jmenuje
a)  komisi pro otevírání obá-

lek a  hodnocení nabídek pro 

zakázku malého rozsahu na 

stavební práce akce „Rosice, 

BD Kaštanová 1167–1168, 

1169–1170 zateplení a výměna 

balkonů“ ve složení: členové 

– Ing. Petr Klíma, Mgr. Jaro-

slav Světlík, Bc. Luboš Fučík, 

Ing.  Petr Krupica, Mgr.  Ja-

roslava Trandová, náhrad-

níci – Dagmar Koutníková, 

Mgr.  Josef Smékal, Ing.  Daša 

Plucarová, Lukáš Volánek 

DiS, Ing. Martin Bouška.

5. Stanovuje
a)  celkový počet pracovních 

úvazků Městského úřadu 

12 ROSA 5/2014



z 
ra

d
n

ic
e

VÝPIS USNESENÍ RADY MĚSTA 
ROSICE Č. 91/2014
konané dne 7. 4. 2014 v 15.00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém 

jednání dne 7. 4. 2014 přijala 

toto usnesení:

1. Bere na vědomí
a)  zprávu o činnosti příspěvko-

vé organizace Rosické TS za 

rok 2013,

b)  zprávu o  hospodaření spo-

lečnosti Cristal,  spol.  s  r.  o. 

Rosice ke dni 31. 12. 2013.

2. Schvaluje
a)  účetní závěrku příspěvkové 

organizace Rosické TS za rok 

2013, hospodářský výsledek 

ve výši 19 989,20 Kč a  jeho 

rozdělení do fondů rezerv-

ního a  odměn následovně: 

fond rezervní 15 991,36 Kč, 

fond odměn 3 997,84 Kč,

b)  účetní závěrku příspěvkové 

organizace Základní ško-

la Rosice za rok 2013, hos-

podářský výsledek ve výši 

66 468,38 Kč a  jeho rozdě-

lení do fondů rezervního 

a  odměn následovně: fond 

rezervní 50 000,00 Kč, fond 

odměn 16 468,38 Kč,

c)  účetní závěrku příspěvkové 

organizace Mateřská škola 

Husova čtvrť za rok 2013, 

hospodářský výsledek ve 

výši 0 Kč a jeho rozdělení do 

fondů rezervního a  odměn 

následovně: fond rezervní 

0 Kč, fond odměn 0 Kč,

d)  účetní závěrku příspěvkové 

organizace Mateřská škola 

Zámecká za rok 2013, hos-

podářský výsledek ve výši 

0 Kč a  jeho rozdělení do 

fondů rezervního a  odměn 

následovně: fond rezervní 

0 Kč, fond odměn 0 Kč,

e)  účetní závěrku příspěvkové 

organizace Středisko volné-

ho času Rosice za rok 2013, 

hospodářský výsledek ve 

výši 44 747,18 Kč a  jeho roz-

dělení do fondů rezervního 

a  odměn následovně: fond 

rezervní 35 798,18 Kč, fond 

odměn 8 949,00 Kč,

f)  účetní závěrku příspěvkové 

organizace Kulturní infor-

mační centrum Rosice za 

rok 2013, hospodářský výsle-

dek ve výši – 282 713,38 Kč 

a jeho rozdělení do fondů re-

zervního a odměn následov-

ně: fond rezervní 0 Kč, fond 

odměn 0 Kč,

g)  účetní závěrku příspěvko-

vé organizace Penzion pro 

důchodce Rosice za rok 

2013, hospodářský výsle-

dek ve výši 52 035,80 Kč 

a  jeho rozdělení do fondů 

rezervního a  odměn ná-

sledovně: fond rezervní 

42 035,80 Kč, fond odměn 

10 000,00 Kč,

h)  účetní závěrku příspěv-

kové organizace Správa 

zámku Rosice za rok 2013, 

hospodářský výsledek ve 

výši 677,00 Kč a  jeho roz-

dělení do fondů rezervního 

a  odměn následovně: fond 

rezervní 632,00 Kč, fond 

odměn 45,00 Kč,

i)  dle § 31, odst. 1, písm. a) zák. 

č. 250/2000 Sb., o  rozpočto-

vých pravidlech územních 

rozpočtů odpisové plány 

příspěvkových organizací na 

rok 2014 dle předloženého 

návrhu,

Rosice na 75,39, bez projektů 

standardizace OSPOD.

6. Doporučuje
a)  zastupitelstvu poskytnutí fi -

nančního příspěvku ve výši 

100 000 Kč Římskokatolické 

farnosti Rosice na rekon-

strukci-přestavbu varhan ve 

farním kostele Svatého Mar-

tina v Rosicích.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Ing. Petr Klíma

Ing. František Brim

ověřovatelé
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j)  zprávu o posouzení nabídek 

a  souhlasí s  přidělením rea-

lizace zakázky „Opravy ko-

munikací 2014“ vč. uzavření 

smlouvy fi rmě Miloš Sou-

kup, Jiráskova 511, 664 11 

Zbýšov, v ceně 999 443,00 Kč,

k)  zprávu o  posouzení nabí-

dek a  souhlasí s  přidělením 

realizace zakázky „Oprava 

komunikace ul. Pod Strá-

ní“ vč. uzavření smlouvy 

fi rmě Igistav,  s.  r.  o., Rosic-

ká 333, 664 17 Tetčice, v ceně 

994 762,00 Kč,

l)  přidělení fi nančního daru 

ve výši 3 200 Kč Gymnazijní 

společnosti, o. s., U Školy 39, 

665 84 Zastávka, z  položky 

dary,

m)  přidělení fi nančního daru ve 

výši 5 000 Kč obci Tetčice na 

uspořádání archeologické 

výstavy s  názvem „Pravěké 

a středověké osídlení Tetčic-

ka a okolí“, z položky dary.

3. Souhlasí
a)  s  uzavřením smlouvy mezi 

městem Rosice, Palackého 

nám. 13, 665 01 Rosice a spo-

lečností ECOBAT, s. r. o., So-

borská 1302/8, 160 00 Praha, 

jejímž předmětem je vzájem-

ná spolupráce při zpětném 

odběru přenosných baterií,

b)  s  uzavřením smlouvy mezi 

městem Rosice, Palackého 

nám. 13, 665 01 Rosice a spo-

lečností Radio Čas,  s.  r.  o., 

se sídlem Ostrava – Plesná, 

pobočka Brno, Táborská 93, 

615 00 Brno, jejímž předmě-

tem je zabezpečení výroby 

a  vysílání reklamních spotů 

a jiných reklamních produk-

tů v rozhlasovém vysílání,

c)  s  uzavřením smlouvy mezi 

městem Rosice, Palackého 

nám. 13, 665 01 Rosice a spo-

lečností EKO-KOM, a. s., Na 

Pankráci 1685/17, 140 21 Pra-

ha a dodatku č. 1 ke smlouvě, 

jejímž předmětem je zajiště-

ní zpětného odběru a využití 

odpadů z obalů,

d)  s  uzavřením smlouvy o  zří-

zení věcného břemene mezi 

městem Rosice, Palacké-

ho nám. 13, 665 01 Rosice 

a  E.  ON Distribuce,  a.  s., 

F.  A. Gerstnera 2151/6, 

370 49 České Budějovice, je-

jímž předmětem je umístění 

distribuční soustavy – ka-

belového vedení na pozem-

ku města p. č. 1557/5 v k. ú. 

Rosice, akce „Rosice, kabel. 

vedení NN, Rozsocháč“, 

jednorázová úhrada činí 

4 800 Kč bez DPH,

e)  s  uzavřením smlouvy 

o smlouvě budoucí o zřízení 

věcného břemene mezi měs-

tem Rosice, Palackého nám. 

13, 665 01 Rosice a  E.  ON 

Distribuce,  a.  s., F. A. Ger-

stnera 2151/6, 370 49 České 

Budějovice, jejímž předmě-

tem je umístění distribuční 

soustavy – venkovní vede-

ni NN na pozemku města 

p.  č.  2422/3 v  k. ú. Rosice, 

akce „Rosice, Havířská 323, 

přípojka NN“, jednorázo-

vá úhrada činí 1 000 Kč bez 

DPH, po zapracování připo-

mínek MěÚ Rosice,

f)  s  pronájmem části pozem-

ku p. č. 679/51 v k. ú. Rosice 

o výměře 100 m2 p. Milano-

vi Bružovi, Mrštíkova 1013, 

665 01 Rosice, za cenu 20 Kč/

m2/rok, s  roční valorizací ve 

výši infl ace, na dobu neurči-

tou s výpovědní lhůtou 1 rok, 

s účinností od 1. 5. 2014.

4. Vydává
a)  vnitřní směrnici č.  11/2014, 

o  odpisování dlouhodobého 

majetku města s  účinností 

od 1. 5. 2014 a k 1. 5. 2014 ruší 

směrnici č. 4/2011.

5. Rozhodla
a)  podle § 15, odst.  4 směrni-

ce č.  1/2009 o  hospodaření 

s  byty o  uzavření nájemní 

smlouvy na byt č.  3, Kašta-

nová 1163 s  nájemcem Pav-

lem Soustružníkem na dobu 

určitou 2 měsíce.

6. Doporučuje
a)  zastupitelstvu města schvá-

lit rozpočtové opatření 

č. 3/2014,

b)  zastupitelstvu města schvá-

lit účelovou dotaci Občan-

skému sdružení Kašpárkov 

ve výši 30 000 Kč z  položky 

rozpočtu zájmová sdružení 

a sportovní oddíly rezerva.

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Lukáš Volánek, DiS.

Ing. Zdeněk Švihálek

ověřovatelé
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TAJEMSTVÍ ROSICKÉ KAŠNY II.
Vážení čtenáři, v  březnovém 

vydání ROSY jste byli informo-

váni o nálezu kovové schránky 

v pískovcovém podstavci sochy 

rosické kašny a o jejím otevře-

ní v  prostorách rajhradského 

archivu. Nalezené dokumen-

ty byly postupně vysušeny 

a  v  současné době jsou umís-

těny v  autoklávu Moravského 

zemského archivu v Brně. Zde 

se zbavují plísní a  další nežá-

doucí kontaminace. Následně 

budou vráceny do rajhradské-

ho archivu a  budou podrobně 

prozkoumány.

Předpokládám, že se podaří 

dokumenty zachránit a  dozví-

me se z  nich mnoho nových 

věcí o  historii budování vodo-

vodu i tehdejším životě v Rosi-

cích. O tuto historii se podrob-

ně zajímám i z toho důvodu, že 

o zavedení vodovodu do Rosic 

se zasloužil (i  podle nápisu na 

pamětní desce kašny) přede-

vším můj praprapradědeček, 

starosta Jan Tichý. Při návštěvě 

rajhradského archivu jsem byl 

mimo jiné překvapen množ-

stvím uložených archiválií, 

týkajících se plánování a  re-

alizace vodovodu i  zápisů ze 

zasedání rosického obecního 

zastupitelstva z  období celého 

19.  století. Jsou zde umístěny 

výkresy, různá povolení a  do-

konce i  faktury za realizaci 

stavby.

V  příštím čísle Rosy vám 

přinesu další podrobnosti o vý-

sledcích restaurování naleze-

ných dokumentů. Věřím, že 

už bude znám i obsah doposud 

nečitelných textů.

Ing. Petr Klíma

místostarosta
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OZNÁMENÍ OBČANŮM
Spalování rostlinného materiálu je povoleno pouze v úterý a ve středu během celého 

dne a v sobotu od 17 hodin.in
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OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ KONÁNÍ 
VOLEB DO EVROPSKÉHO 
PARLAMENTU

Starosta města Rosice po-

dle § 32 zákona č. 62/2003 Sb., 

o  volbách do Evropského par-

lamentu a  o  změně některých 

zákonů, ve znění pozdějších 

předpisů oznamuje:

1.  volby do Evropského par-

lamentu se uskuteční v  pá-

tek dne 23.  května  2014 od 

14.00  hodin do 22.00  hodin 

a  v  sobotu dne 24.  květ-

na  2014 od 8.00  hodin do 

14.00 hodin,

2.  místem konání voleb ve vo-

lebním okrsku č. 1 je volební 

místnost MŠ, Husova čtvrť 

1070 pro voliče hlášené k tr-

valému pobytu v ulici:

  Alšova, Husova čtvrť, Petra 

Hechta, Bezručova, Janáč-

kova, Polní, Boženy Něm-

cové, Jiráskova, Smetanova, 

Brněnská, Karla  IV., Tetčic-

ká, Dobrovského, Kolesova, 

U  Boží Muky, El. Krásno-

horské, Kolkova, Vaňurova, 

gen.  Klímy, Máchova, Zho-

řova, Husova, Malackova,

  ve volebním okrsku č.  2 je 

volební místnost v  Sokolov-

ně, Tyršova 316 pro voliče 

hlášené k  trvalému pobytu 

v ulici:

  Dělnická, Kpt.  Jaroše, Tyr-

šova, Fügnerova, Mrštíkova, 

U Pálenice, Havířská, Příční, 

U  Sýpky, Hybešova, Příkrá, 

Wolkerova, Kollárova, Spor-

tovní, Zámecká, Komenské-

ho nám., Trávníky, Zámeč-

nická,

  ve volebním okrsku č.  3 je 

volební místnost v  ZŠ, Pod 

Zahrádkami 120 pro voliče 

hlášené k  trvalému pobytu 

v ulici:

  Čechova, Nad Školami, 

Stará, Dr.  Živanského, Ná-

dražní, Úvoz, Družstevní, 

Palackého nám., V  Cihel-

ně, Kostelní, Pod Oborou, 

V  Kopci, Lesní, Pod Strání, 

Ve Strži, Na Schodech, Pod 

Trojicí, Zbýšovská, Na Štěp-

nici, Pod Valy, 1.  května, 

Nábřeží, Pod Zahrádkami, 

Zastávecká, Nad Nádražím, 

Sklářská, Žerotínovo nám.

  ve volebním okrsku č.  4 je 

volební místnost v Penzionu 

pro důchodce, Kaštanová 

1223 pro voliče hlášené k tr-

valému pobytu v ulici:

  Borová, Litostrovská, Pod 

Ploty, Cukrovarská, Na 

Mýtě, Říčanská, Javorová, 

Na Pomezí, Trnková, Kaš-

tanová, Na Nivkách, Lipová, 

Okrouhlík,

3.  voliči bude umožněno hlaso-

vání poté, kdy prokáže svoji 

totožnost a  státní občanství 

České republiky (platným 

občanským průkazem nebo 

cestovním, diplomatickým 

nebo služebním pasem 

České republiky anebo ces-

tovním průkazem), nebo 

totožnost a  státní občanství 

jiného členského státu Ev-

ropské unie. Neprokáže-li 

volič uvedené skutečnosti 

stanovenými doklady, nebu-

de mu hlasování umožněno,

4.  každému voliči budou do-

dány nejpozději 3 dny přede 

dnem konání voleb hlasovací 
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NALEZENÉ VĚCI
NA ÚZEMÍ MĚSTA ROSICE:
Bližší informace poskytne odbor vnitřní správy MěÚ Rosice na tel. č. 546 492 111, 

osobně lze kontaktovat podatelnu úřadu, budova zámku, Žerotínovo nám. 1.

Datum nálezu: Nalezené věci: Místo nálezu

17. 10. 2013 dioptrické brýle na Palackého náměstí

18. 11. 2013 sim karta na ulici Kaštanová

25. 11. 2013 dioptrické brýle na parkovišti u zámku

26. 11. 2013 svazek klíčů u hřbitova

30. 11. 2013 mobilní telefon v zámeckém parku

7. 1. 2014 náramek z bílého kovu u autobusové zastávky na ulici Husova

28. 1. 2014 3 hodinky na ulici Na Štěpnici

4. 2. 2014 svazek klíčů u garáží na ulici Tetčická

7. 2. 2014 klíč od automobilu na parkovišti před Rahnovým domem

13. 2. 2014 svazek klíčů u zámku

lístky do domovních schrá-

nek v místě trvalého bydliš-

tě. Ve dnech voleb volič může 

obdržet hlasovací lístky i  ve 

volební místnosti,

5.  volič může požádat ze zá-

važných, zejména zdra-

votních důvodů odbor 

vnitřní správy MěÚ v Rosi-

cích, u  paní Ivety Hájkové 

(tel.: 546 492 175 (171)) a ve 

dnech voleb okrskovou vo-

lební komisi o to, aby mohl 

hlasovat mimo volební 

místnost do přenosné vo-

lební schránky,

6.  do 8.  5.  2014 do 16.00 hod. 

lze zažádat o  vydání volič-

ského průkazu a to u odboru 

vnitřní správy MěÚ Rosice, 

budova zámku, Žerotíno-

vo nám. 1, evidence obyva-

tel, paní Jany Tomanové 

(tel.:  546 492 176). Voličský 

průkaz opravňuje voliče ve 

dnech voleb do Evropského 

parlamentu k hlasování v ja-

kémkoliv volebním okrsku 

na území České republiky,

7.  volič může hlasovat způso-

bem:

 A)  vloží do úřední obálky 

1  hlasovací lístek. Tím je 

dán hlas kandidátům této 

volební strany v  pořadí 

dle hlasovacího lístku,

 B)  na hlasovacím lístku, 

který vkládá do úřední 

obálky, může zakroužko-

váním pořadového čísla 

nejvýše u  2 kandidátů 

uvedených na témže hla-

sovacím lístku vyznačit, 

kterému z kandidátů dává 

přednost,

8.  každý volič si může do 

21.  5.  2014, v  úředních ho-

dinách, u  odboru vnitřní 

správy MěÚ Rosice, evidence 

obyvatel ověřit, zda je zapsán 

v seznamu voličů.

V Rosicích dne 14. 4. 2014

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta města Rosice
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
MĚSTA ROSICE

Dne 7. května to bude 

rok, co nám navždy 

odešel náš milovaný 

manžel, tatínek, dědeček 

a kamarád, 

pan Zdeněk Mazour.

Děkujeme za tichou 

vzpomínku všem, kteří 

jste ho znali a měli rádi. Stále vzpomínají 

Manželka Zdeňka a dcery Radka a Eva 

s rodinami.

Největší láska

na světě umírá,

když oko matčino 

navždy se zavírá

Dne 13. dubna 2014 

uplynulo dlouhých 

25 roků, co nás navždy 

opustila naše drahá 

maminka, babička a prababička 

paní Valerie Dumková.

S láskou a vděčností vzpomínají dcery 

Laďka a Alena s rodinami. Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte prosím s námi.
Dne 28. května uplyne 

6 let, co nás navždy 

opustil 

pan Lambert Bartoněk

(*1939)

Vzpomíná syn Miloslav 

s rodinou.

Dne 13. května 2014 by se 

dožil 90 roků náš 

milovaný tatínek, tchán, 

dědeček, pradědeček, 

prapradědeček 

pan František Havlíček

z Rosic u Brna. 

Kdo jste ho znali, 

vzpomeňte s námi.

Děkují dcery Jindra, Blanka a syn František 

s rodinou.
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Dne 23. 5. se dožívá 85 let 

pan Ladislav Smutný. 

Přejeme mu stálé zdraví, 

veselou mysl a pohodu do 

dalších let.

Děti Zdenka a Milan 

s rodinami.

22 ROSA 5/2014
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§
Odpověď:

Kupovat pozemek na stav-

bu rodinného domu bez 

vlastní přístupové cesty je 

poměrně riskantní. Na ústní 

dohody nedoporučuji spolé-

hat, neboť se může stát, že za-

čnete stavět dům a majitelům 

příjezdové cesty se přestane 

líbit, že přes jejich pozemek 

jezdí těžká technika. V  mo-

mentě, kdy s  nimi nemáte 

žádnou písemnou dohodu, 

ani zřízené věcné břemeno, 

může se stát, že vám majitelé 

pozemků, přes které jezdíte, 

průjezd zakážou a  vy budete 

muset se stavbou čekat až do 

rozhodnutí soudu.

Nejjistější je koupě cesty od 

stávajících majitelů. Pokud 

cesta patří vícero vlastníkům, 

což zjistíte z katastru nemovi-

tostí, stačí, pokud odkoupíte 

podíl, a získáte tak právo ces-

tu využívat.

Pokud by to ale nebylo 

možné a  pokud přístupovou 

cestu přes pozemky jiných 

vlastníků užívají další vlast-

níci nemovitostí, kteří nemají 

ke svým pozemkům jiný pří-

stup, doporučuji v první řadě 

obrátit se na obecní úřad, 

který má status Silničního 

správního úřadu. Ten může 

v  případě, že cestu využívá 

vícero lidí, prohlásit daný 

úsek za účelovou komunikaci 

a tím zajistit její přístupnost.

Pokud by všechny zmíněné 

postupy selhaly, museli byste 

se obrátit na soud s návrhem 

na zřízení služebnosti stez-

ky, nebo cesty. Upozorňuji, 

že soud návrhu vyhoví jen 

v případě, že k pozemku nee-

xistuje žádná jiná přístupová 

cesta. V opačném případě ná-

vrh zamítne. Služebnost stez-

ky zakládá právo chodit po 

ní pěšky, ale nezakládá prá-

vo jezdit po ní autem. Jezdit 

autem zakládá až služebnost 

cesty, která zakládá právo jez-

dit po ní jakýmikoliv vozidly. 

Osoba, které přísluší služeb-

nost cesty, tedy všichni, kte-

ří cestu užívají, jsou povinni 

poměrně přispívat k  jejímu 

udržování, přičemž vlastník 

pozemku přispívá jen tehdy, 

když tuto cestu sám užívá.

Závěrem vám nedoporučuji 

kupovat pozemek bez veřejné 

přístupové cesty, pokud není 

přístup k  pozemku právně 

ošetřen. Vlastníka přístupové 

cesty je nutné zjistit hned při 

první prohlídce nemovitosti. 

Každý realitní makléř by měl 

na tuto skutečnost upozornit. 

Doporučuji ale přesto si tuto 

informaci ověřit náhledem do 

Katastru nemovitostí.

JUDr. Petronela Sojková

advokátka

Brněnská 555, Rosice

Tel.: 546 413 003

judrsojkova@gmail.com

PRÁVNICKÁ PORADNA
Dotaz:

Máme v úmyslu koupit krásnou zahradu se stavebním po-

zemkem v okolí Ivančic, ale zjistili jsme, že přístup k ní je pou-

ze přes pozemky různých vlastníků. V současné době se dá na 

pozemek dojet vyšlapanou stezkou, kterou využívají, s tichým 

souhlasem majitelů, i další vlastníci okolních pozemků, kteří 

nemají ke svým nemovitostem jiný přístup. Pozemek bychom 

rádi koupili, ale máme obavy, aby v  budoucnosti nedošlo 

k problémům.

Jaroslav a Kateřina B., Ivančice
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FRANTA SEDLÁK
PRVNÍ DAŇ MOTORISMU V ROSICÍCH

V polovině třicátých let byly 

v Rosicích pouze tři motocykly. 

Franta Sedlák měl Jawu 250, 

Lojza Kubík jezdil na motocy-

klu značky Ogar 250, stejně tak 

můj bratr, který sloužil dobro-

volně v armádě u letectva a jez-

dil každý týden domů s Lojzou 

Kubíkem byli věrní kamarádi. 

Frantan Sedlák byl o  trošku 

mladší a  nevynechal příle-

žitost, aby kluky provokoval 

k měření sil, což ale oba vzhle-

dem k  bezpečnosti odmítali. 

Jednou se však Frantovi jeho 

riskantní jízda nevyplatila.

O  prázdninách roku 1935 

jel Franta od Bendlova statku 

a chtěl odbočit doprava na sil-

nici, která vede pod parkem, 

protože se však tenkrát ještě 

jezdilo vlevo, střetl se s  vlád-

ním automobilem, šestimíst-

nou Pragovkou. Bylo to jasné 

nedorozumění řidičů odlišně 

myslících a  jednajících. Fran-

ta spoléhal na to, že mu řidič 

Pragovky trochu uhne, bylo 

by to sice proti předpisům, ale 

Frantovi by to možná zachráni-

lo život. Franta tak doplatil na 

svoji hravou povahu. Poněvadž 

došlo k  čelnímu střetu, ženy 

z  Binderových domů, které se 

k  neštěstí seběhly, uštědřily 

vládnímu řidiči několik štulců 

a schylovalo se k fyzické potyč-

ce, čemuž zabránili četníci, ne-

boť odvedli řidiče na strážnici, 

která bývala na náměstí naproti 

prodejně Baťa.

Miloš Raveane
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Neznámí chlapci na motocyklu Ogar, foto: Miloš Raveáne

Franta Sedlák, foto: Miloš Raveáne
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UKLIĎME ČESKO 2014
CELOREPUBLIKOVÁ ÚKLIDOVÁ AKCE

Chystaná úklidová akce „Ukliďme Česko“ vychází 

z  mezinárodně osvědčeného modelu „Let’s  Do It!“. 

Tento typ úklidových akcí proběhl úspěšně již ve více 

než 100 zemích za účasti 8,5 milionů dobrovolníků. 

Úklid Česka proběhne v sobotu 17. 5. 2014 a do akce se 

může zapojit každý.

Cílem akce je však nejen 

uklidit naše okolí a  ve spo-

lečné věci zaangažovat růz-

né zájmové skupiny, školy, 

sdružení, firmy, státní správu 

i jednotlivce, ale v neposlední 

řadě také mediálně zviditel-

nit dlouhodobě neřešenou 

problematiku černých sklá-

dek a  přispět tím k  prevenci 

jejich vzniku. Černé skládky 

totiž v drtivé většině případů 

vznikají z neznalosti občanů, 

kteří by jinak mohli odpady 

bezplatně odevzdat do sběr-

ného dvora nebo využít míst 

zpětného odběru.

Již přes rok probíhá v  ČR 

mapování černých skládek 

prostřednictvím projektu 

ZmapujTo: Bič na černé sklád-

ky (více na: www.zmapujto.

cz), díky němuž bylo nahlá-

šeno a do mapy zaneseno více 

než 2 000 černých skládek, 

od malých „nepořádků“ až 

po skládky obřích rozmě-

rů, mnohdy obsahující i  ne-

bezpečné odpady, ohrožující 

zdroje pitné vody, zdraví lidí 

a  zvířat. Skládku lze nahlá-

sit velmi rychle a  jednoduše 

pomocí mobilní aplikace pro 

chytré telefony, případně pro-

střednictvím interaktivního 

webového formuláře. Po více 

než roce mapování černých 

skládek uzrál čas posunout se 

dále a  s  nasbíranými daty ně-

jak smysluplně naložit. Vznikla 

tak myšlenka celostátní úkli-

dové akce pod názvem „Ukliď-

me Česko“. Informaci o mapo-

vání černých skládek lze taktéž 

obdržet v KIC Rosice.

V  Rosicích budeme ve 

spolupráci s  městem Rosice 

taktéž organizovat úklido-

vou akci. Vítaní jsou všich-

ni, které myšlenka „Ukliďme 

Česko“ oslovila a chtějí se do 

realizace projektu aktivně za-

pojit nebo jej finančně či ma-

teriálově podpořit.

Sraz 17. 5. v 9.00 hod. před 

rosickým zámkem. Konkrét-

ní informace o  místech úkli-

du získáte v  průběhu měsíce 

května v  kanceláři KIC nebo 

na emailové adrese: petr@ze-

nozicka.cz

Petr Ženožička

Celorepublikový kontakt:

Ukliďme Česko 2014

E-mail: info@uklidmecesko.cz

Telefon: +420 537 022 314

Mobil: +420 737 417 975

Fax: +420 537 022 200

Skype: UklidmeCesko 2014 (live:info_158147)

Facebook: http://www.facebook.com/UklidmeCesko

Twitter: http://twitter.com/UklidmeCesko

Web: http://www.uklidmecesko.cz
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POVZBUZENÍ PRO MATEŘSKOU 
ŠKOLU PAMPELIŠKA

Milá pampelišková školko 

(tak Ti říkají moje děti), píšu 

milá, protože jsi mi milá. Pa-

třím do skupiny spokojených 

maminek Tvých dětí a  píšu Ti 

dopis plný povzbuzení, po-

rozumění a  pochvaly. Píšu jej 

proto, že jsi zvyklá dostávat spí-

še stížnosti maminek, kterým 

něco vadí (že děti chodí málo 

ven, že máte málo kroužků, že 

málo kreslíte či modelujete, že 

máte málo divadel, že děti jsou 

oblečeny hodně či málo…). 

Pochvalné dopisy nejsou moc 

v módě, a přesto je nás, spoko-

jených rodičů dost, jen místo 

psaní se věnujeme třeba svým 

dětem.

Čím to je, že tam, kde je je-

den spokojený, si jiný stěžuje? 

Asi tím, že každý člověk je jiný 

a  má jiná očekávání. Já mám 

dvě děti, obě Tě znají. Jedno 

Tě milovalo a těšilo se na Tebe, 

nebyl žádný problém. Druhé 

má nejraději dny, kdy může 

být doma. Jedno milovalo jíd-

la, která vaříte, druhé vyžaduje 

pouze „suchý chleba a  polév-

ku“. A přesto jsou to obě moje 

děti – každé jiné.

Paní učitelky nemají dvě děti 

jako já, mají jich tady plno. Já 

nemohu vždy vyhovět obě-

ma svým dětem tak, jak bych 

chtěla. Těžko tedy ony mohou 

vyhovět několika desítkám dětí 

a rodičů. A proto jim jejich prá-

ci (nebo spíše poslání?) vůbec 

nezávidím. Podle mě je divadel 

akorát (tak aby se dětem neo-

mrzely a těšily se na ně), krouž-

ky nepotřebujeme, protože si 

stejně vybereme, jaké chceme, 

sami (každá z dcer má jiné zá-

jmy, a tedy i jiné kroužky). Ob-

rázků a  výrobků máme doma 

moc, takže ani tam zřejmě děti 

nestrádají a  co se týká vychá-

zek? Jsou možná děti, které je 

milují, moje však k  nim nepa-

tří. A budu raději, když si děti 

budou hrát v  bezpečí zahrady 

a  přijdou domů špinavé, než 

aby se stala nehoda na vycház-

ce jen kvůli tomu, že s nimi šla 

jedna učitelka (protože peda-

gogů je málo a rozpočet nedo-

voluje zvýšit stavy) a  nepřišly 

domů vůbec (znám takový pří-

pad, naštěstí ne z naší školky).

Veškeré problémy, které kdy 

byly ze strany mých dětí, se 

paní učitelky vždy snaží vyřešit 

a za to jim děkuji.

Jak je to tedy s tím očekává-

ním? Já například očekávám, 

že dítě, které dám do školky, 

bude trávit den v  příjemném 

bezpečném prostředí, budou 

se k němu chovat hezky, nebu-

de mu nikdo ubližovat a naučí 

se základy toho, co potřebu-

je. Naopak vím, že dítě musí 

dodržovat pravidla školkou 

stanovená a  musí být do jisté 

míry samostatné. Očekávám, 

že paní učitelka naučí mé děti 

to či ono, ale je na nás, abychom 

to doma dokončili. Očekávám, 

že školka se o  mé dítě postará 

po dobu, kdy s ním nemohu být 

já, a mé dítě si tady zvykne na 

kolektiv jiných dětí.

Naprosto však nečekám, že 

zajistí to, co nejlépe zastanou 

rodiče. Neboť na nás je největší 

podíl výchovy dítěte, my může-

me dát dětem největší kus toho 

dobrého. A  žádný vychovatel, 

ani pedagog na světě, ani ten 

sebelepší, jim nemůže dát to, 

co máma, táta a  rodina. Ani 

lásku, ani příklad, jak se má žít. 

Školka našim dětem ukáže jak 

na to, ale my to s dětmi musí-

me natrénovat a  vštípit jim to 

dobré do jejich malých hlaviček 

a srdíček.

Milá školko, přeji Ti tedy co 

nejvíce spokojených dětí a  ro-

dičů. Ale věř, že vždycky se 

najdou i Ti nespokojení. A na-

jdou se všude. Tak už to v životě 

chodí. A ti nespokojení nejsou 

špatní, mají prostě jiná očeká-

vání. To píšu proto, abys nebyla 

smutná, až Ti příště přijde ně-

jaká stížnost.

Za spokojené maminky  

Martina Franzová
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Z ČINNOSTI MÍSTNÍ ORGANIZACE 
ČESKÉHO SVAZU BOJOVNÍKŮ ZA 
SVOBODU V ROSICÍCH
Za bratrem Jozefem 
Šikulou:

Dne 21.  3.  2014 jsme se 

naposled rozloučili s „bra-

trem“ – členem naší místní 

organizace.

Dožil se 88  let. Čest jeho 

památce.

Prožil i  těžké chvíle ve 

svém životě. Cituji z  jeho 

vzpomínek: „Od začátku 

srpna roku 1944 jsem dělal 

spojku. Došlo k  tomu tak, že 

koncem července téhož roku 

mě vyhledal neznámý muž 

a řekl mně, že by potřebovali 

spolehlivého člověka a že má 

informace o  mém protině-

meckém smýšlení. Vzhledem 

k  tomu, že se válečná fronta 

rychle přibližovala, dostal 

jsem za úkol sledovat pohyb 

německých oddílů. Sledo-

val jsem jaké mají zbraně 

a  vojenskou techniku a  ko-

lik jich je. Získané údaje 

jsem předával přes „mrtvou 

schránku“, na kalvínském 

hřbitově. Dále jsem převáděl 

lidi podle jejich přání do růz-

ných obcí, blíže k  frontě a  to 

tak, abychom se nepotkávali 

s  vojenskými hlídkami. Za 

obcí na určeném místě jsem 

v úterý a v pátek v 10.00 ho-

din čekal po dobu 20 minut 

na setkání. Hesla pro setkání 

jsem 1x  týdně (v  neděli) vy-

zvedával v  noci na hřbitově 

ze schránky, do které jsem 

zase já vkládal svoje zprávy. 

Muž, který mě kontaktoval, 

se mně nepředstavil, viděl 

jsem ho jen 2x. Pouze mi 

řekl, že lidi, které budu pře-

vádět, se mi také nepředstaví 

že se nemám na nic ptát, že 

pro mne v případě prozraze-

ní bude nejlepší, když nebudu 

nic vědět. V  případě prozra-

zení schránky na hrobě měly 

být v  kytici květů větvičky 

jehličí, v zimě mělo být pou-

ze jehličí. Jednou se stalo, že 

bylo v kytici jehličí, a tenkrát 

ten muž, který mě kontakto-

val, se za týden znovu objevil 

a  řekl, že to byl planý po-

plach, že se bude pokračovat 

dál. V  obci musel být ještě 

někdo zapojen, ale dodnes 

nevím, kdo to byl. V celé obci 

ani v rodině mimo mého otce 

nikdo nic nevěděl.

Dodnes nevím, proč jsem 

tomu člověku uvěřil. Mohla to 

být past. Ale tenkrát bylo hod-

ně lidí, kteří by udělali cokoliv, 

co by uspíšilo konec války.

Na začátku ledna roku 1945 

jsem byl zatčen a odvezen do 

Šuran. Tam nás bylo ve škole 

vězněno mnoho lidí. V  třes-

kutých mrazech a  v  nevyto-

pené škole. Každý druhý den 

pozdě večer jsem byl eskorto-

ván k výslechům. Ze začátku 

byli ke mně slušní, ale za pár 

dní, když jsem stále odpoví-

dal, že o ničem nevím, začali 

mne mlátit. U  výslechu byl 

jeden maďarský četník a  ně-

mecký major. Zpracovávali 

mě střídavě oba dva. Jeden 

voják, který mě eskortoval 

k výslechům, mi řekl po ces-

tě, abych se držel, že na mne 

nic konkrétního nemají. Do 

konce ledna mě brutálně vy-

slýchali, ale když ze mne nic 

nevymlátili, domnívali se, že 

opravdu nic nevím. V  úno-

ru nás převezli do Nových 

Zámků, kde jsme chodili ko-

pat zákopy a stavět opevnění. 

V Nových Zámcích jsme byli 

celý únor. Počátkem března 

nás poslali do obce Talloš, 

kde jsme byli do dubna, kdy 

jsme se měli přesunout do Ra-

kouska. Pochodovalo se vždy 

v  noci. Tenkrát naše skupina 

čítala 200 lidí. Celá skupina 

byla nemocná. Trpěli jsme 

průjmy a  nachlazením. Kr-

mili nás řepnou marmeládou, 

cibulovou polévkou a  hra-

chem s  červy, pokud jsme si 

cestou něco nesehnali, nebo 

něco nedostali od dobrých 

lidí. Měli jsme totiž štěstí, že 
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Moje přesná adresa je: Ing. Pavel Pavlík
Kaštanová 1177

(třetí vchod směrem od Penzionu, zazvonit, 4. patro výtahem).

Jinak lze telefonem : 539 003 592, mobil: 721 453 002,

e-mail: pavel.pavlik@selfnet.cz | web: osadaolymp.webnode.cz

nás při pochodu do Rakouska 

doprovázeli maďarští četníci 

jdoucí vzadu a  že 2 němečtí 

vojáci šli vpředu. Když jsme 

opustili Talloš – obec našeho 

pobytu, tak jsme cestou stří-

davě za pochodu nuceně od-

bíhali do polí. Bylo to proto, 

že jsme měli všichni úporný 

průjem. Odbíhání do polí 

i návrat z polí do pochodové-

ho zástupu byl neustále hlí-

dán. Za pokus o zběhnutí byl 

trest zastřelením (což se také 

v N. Zámcích stalo a jeden vo-

jenský zběh pro výstrahu ve-

řejně popraven zastřelením).

Poblíž Galanty i na mě při-

šlo, že jsem musel „odskočit“ 

vedle silnice a  do akátového 

lesíka. Trvalo dost dlouho, 

než jsem byl s  potřebou ho-

tov. Takže pochodující oddíl 

byl už daleko vpředu. Vy-

dal jsem se na tedy za nimi. 

Z  hlavní silnice odbočovala 

polní cesta a  tehdy jsem se 

rozhodl, že uteču i přes to, 

že jsem neměl žádné dokla-

dy. Ty nám byly odebrány při 

zatčení. Bylo to v noci z 8. na 

9. dubna1945. Po té cestě jsem 

došel do jedné malé obce, kde 

jsem požádal o nocleh jedno-

ho rolníka. Ráno jsem chtěl 

pokračovat dál, abych toho 

člověka nevystavoval nebez-

pečí. Byl to hodný člověk.

Nakrmil mě a ještě mi dal na 

cestu nějaké jídlo. Ráno se ke 

mně připojili ještě dva chlapi 

z naší obce a cestou ještě dal-

ší dva. Takže nás pět bloudilo 

od stohu ke stohu, od samoty 

k  samotě a  utíkali jsme před 

vojenskými hlídkami. Po 

těchto útrapách jsme přišli 

na malý statek blízko Šuran 

a  rozhodli jsme se, že už dál 

nepůjdeme, poněvadž jsme 

byli všichni nemocní, zesláblí 

stálými průjmy a  nachlaze-

ní. Vzhledem k  tomu, že se 

fronta rychle blížila, dohodli 

jsme se, že ji tam přečkáme.

Po přechodu fronty jsme tam 

byli ještě asi týden, než jsme 

byli schopni jít dál. První 

ruská hlídka nás chtěla za-

držet, protože si mysleli, že 

jsme Němci. Po vysvětlení 

nás pustili a  po rozbahně-

ných polních cestách jsem 

se domů do Bardoňova vrátil 

4. 5. 1945.“

Pan Jozefa Šikula za svo-

ji dlouhodobou práci ob-

držel „Čestné uznání“ od 

ÚV ČSBS.

Dle vyprávění bratra Šikuly volně 

zpracoval 

Ing. Pavlík Pavel 

předseda MO ČSBS v Rosicích

Začínáme spolupracovat 
se ZŠ Rosice:

Bylo uskutečněno setká-

ní s  panem ředitelem Petrem 

Řezníčkem, následně proběhla 

schůzka s  doporučenými uči-

telkami a bylo jednáno o mož-

nostech využívání besed, vý-

stav a  zájezdů a  podobných 

akcí v  rámci školy, případně 

města. Na schůzce konané 

25. 2. 2014 bylo dojednáno:

–  MO ČSBS Rosice – zabezpečí 

pro ZŠ roční předplatné časo-

pisu „Národní osvobození“

–  pamětník Rosic (pan Zdeněk 

Jelínek) uskuteční besedu ve 

škole na téma „Konec války 

v Rosicích“

–  na příští rok zabezpečí dle zá-

jmu školy zájezd do Lidic

–  ověří v  městské knihovně 

možnosti konání besed s  au-

tory knih s  protifašistickou 

tématikou

Pozvání na pietu 
8. 5. 2014

Pozvání na pietní 

shromáždění u  příle-

žitosti 69. výročí osvo-

bození naší vlasti od 

fašistické nadvlády 

u  památníků Rudé ar-

mády a  umučených na 

místním hřbitově v Ro-

sicích, které se usku-

teční ve čtvrtek 8.květ-

na 2014 v 17.00 hodin.

Srdečně zvou 

pořadatelé.
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JAK BY VYPADAL ROSICKÝ 
KOSTEL, KDYBY…

Hned na počátku roku pro-

jednává městské zastupitelstvo 

otázku stavby kostela v  Ro-

sicích. Prostory dosavadního 

chrámu nedostačují pro Rosice 

a  přifařené obce Boží požeh-

nání, Babice, Tetčice a Omice, 

proto pořizuje se nový projekt 

kostela, který městské za-

stupitelstvo 10.  února schva-

luje. Jmění kostelní jednoty 

70 000 K, zbytek 134 000 K má 

být uhrazen přifařenými ob-

cemi, patronátem, kterým je 

velkostatek a  dlouhodobou 

zápujčkou.

Tolik uvádí Památní kniha 

městyse Rosic o  stavebních 

plánech rosických farníků 

v roku 1913. O tom, že to byly 

plány skutečně velkolepé, 

svědčí dva návrhy, které se 

dochovaly ve farním archivu 

dodnes. Původní chrám měl 

být pohlcen stavbou v  histo-

rizujícím stylu, jejíž plocha by 

představovala cca  čtyřnáso-

bek rozlohy, jakou má kostel 

sv. Martina dnes. Byl to zřejmě 

dramatický propad hospodář-

ské úrovně spojený s  vypuk-

nutím první světové války, co 

učinilo těmto plánům rosické 

Kostelní jednoty přítrž.

Výjimečnou možnost vidět 

oba zmíněné návrhy bude-

te mít 23.  května, kdy budou 

vystaveny ve farním kostele 

sv. Martina v Rosicích v rámci 

Noci kostelů.

Lukáš Hemala

z 
h
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Návrh přístavby rosického kostela od vídeňského architekta V. Baiera
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ŠKOLNÍ JÍDELNA PŘI ZŠ ROSICE 
SE PŘIPOJILA K OSLAVÁM

Ve školním roce 2013/2014 

oslavilo školní stravování 

dvě významná výročí. Od 

roku 1953 uběhlo 60  let, 

kdy se u  nás začalo budovat 

školní stravování. A od roku 

1963 je to rovných 50  let, co 

vyšla první směrnice o  škol-

ním stravování, která dala 

tomuto systému řád. Školní 

stravování, tak jak ho zná-

me u  nás, je celosvětovým 

unikátem.

První náznaky zajistit ve 

školách stravování se v  naší 

republice objevily krátce po 

druhé světové válce v  podobě 

přesnídávek podávaných všem 

dětem v  zájmu zlepšení jejich 

celkového zdravotního stavu. 

Dnes už školní jídelny nemají 

jen funkci sytící, ale i zdravot-

ně – výživovou (školní jídelna 

musí zajistit zdravotní nezá-

vadnost a  vysokou výživovou 

hodnotu poskytovaných pokr-

mů). Významná je i funkce vý-

chovně-vzdělávací (strávníci se 

učí kultuře stolování, ochutná-

vají pokrmy, které ještě neznají, 

učí se poprosit a poděkovat…).

Při této slavnostní příleži-

tosti jsme v naší školní jídelně 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ROSICE
www.zsrosice.czze
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PONDĚLNÍ CHVILKA POEZIE
Báseň, autor, sloky, verše, 

rýmy, správné dýchání, bez-

vadná výslovnost, sytý hlas, 

zdravé sebevědomí.

Tato slova určitě patří k sou-

těži v recitaci.

Na naší škole každoročně 

soutěží přes 30 vybraných žáků 

z  1. stupně. I  letos soutěžilo 

35 dětí.

Každý se snažil o co nejlepší 

výkon a výsledky byly takové:

Za první třídy:

1. místo Daniela Franzová 1.B

2. místo Tadeáš Vladík 1.A

3. místo Patrik Procházka 1.A

Za druhé a třetí třídy:

1. místo Vítek Kroutil 2.A

2. místo Linda Cachová 2.B

3. místo Jan Franěk 2.B

a David Stehlík 3.C

Za čtvrté a páté třídy:

1. místo Daniel Weber 5.A

2. místo Jan Weber 4.A

3. místo Kristýna Pexová 4.B

Do okresního kola do Ivančic 

postoupili: Daniela Franzová, 

Vítek Kroutil a  Daniel Weber. 

Nezískali sice žádné z  před-

ních a  postupujících míst, ale 

myslím si, že za své výkony se 

vůbec nemusí stydět. Svým vy-

stupováním dokázali, že patří 

mezi velmi dobré recitátory.

Těšíme se zase za rok na další 

recitační soutěžení.

Mgr. Adéla Koblížková

dne 27.  03.  2014 uspořádali 

malou výstavu tematických ob-

razů našich žáků. Vernisáž vý-

stavky byla spojena s  besedou 

o stravování.

Děkuji všem žákům za krás-

né výtvory, které stále ještě 

zdobí naši jídelnu, a  také ši-

kovným paním kuchařkám za 

dobré občerstvení.

Petra Toušková

vedoucí stravování
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PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ NA ČTENÁŘE
My, šikovní prvňáčci, ozna-

mujeme, že do měsíce dubna 

vykračujeme se znalostí téměř 

celé abecedy! A  protože již 

dokážeme přelouskat většinu 

textů, přichystali nám studen-

ti z  knihovnické školy spo-

lu s  místními knihovnicemi 

odměnu.

Dne 27.  3.  2014 jsme byli 

slavnostně pasováni na Čte-

náře knih. Pasování probíha-

lo za účasti samotného pana 

krále z  říše pohádek a  něko-

lika jeho poddaných. Moh-

li jsme spatřit několik víl, 

princezen, Křemílka a  Vo-

chomůrku, kocoura Mikeše, 

k ašpárka, legrační čarodějni-

ci a ze zahraničí přiletěl Har-

ry Potter. Titul Čtenáře jsme 

si však museli nejprve za-

sloužit prokázáním znalosti 

písmen, pohádkových bytos-

tí a  výrobou vlastního obalu 

na knihu. Po složení slibu, 

že budeme s  knihami hezky 

nakládat, jsme obdrželi slav-

nostní šerpu, listinu a balíček 

drobností.

Tímto chceme poděkovat 

všem, kteří pro nás tak krás-

nou a zábavnou akci připravili. 

Je příjemné oslavit tímto způ-

sobem naše několikaměsíční 

úsilí.

Za prvňáčky a jejich paní učitelky

Mgr. Adéla Kočičková
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BRUSLENÍ PRVNÍCH TŘÍD
Zvládnu to? Co mám dělat? Bojíš se? Bolí tě nohy? Co s rozvázanou bruslí?

Tohle vše a  spousta jiných 

věcí se honila našim prvňá-

kům hlavou. I  když otázek 

měli dost, snažili se daný 

sport statečně zvládnout. Ka-

ždý na sobě zapracoval, získal 

určitou jistotu. Spousta dětí 

vyzvala i svoje rodiče na veřej-

né bruslení.

Jsme moc rády, že si takto 

děti osahaly další sport. Za psy-

chickou podporu rodičů a pra-

rodičů, obouvání bruslí a  ob-

čerstvování dětí moc děkujeme.

Dík patří i městu Rosice, kte-

ré žákům přispělo na tolik po-

třebné sportovní vyžití .

Už se těšíme na další zdoko-

nalovací lekce.

Učitelky 1. tříd

SBĚR PAPÍRU PRO DĚTI 
ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Sběr starého papíru bude probíhat v termínu
13. až 17. 5. 2014.

Abychom vyšli vstříc dalším 

požadavkům ze strany rodičů 

a sběrného dvora, který část vy-

bírání starého papíru pro školu 

zajišťuje, informujeme tímto 

způsobem širokou rosickou ve-

řejnost o organizaci sběru.

Sběr v  přízemí školní tělo-

cvičny bude organizován od 

úterý 13.  5. do pátku 16.  5. 

před zahájením výuky v době 

7.00–7.45 hod. Každý sem do-

nesený starý papír bude evi-

dován na konkrétního žáka 

a  započítán do celoškolní 

soutěže. Respektujte, prosím, 

zákaz vjezdu motorových 

vozidel.

Sběr většího množství 

bude probíhat ve sběrném 

dvoře TS Rosice v  ulici 

U  Pálenice. I  zde bude pro-

bíhat evidence odevzdaného 

papíru do celoškolní sou-

těže, a  to buď pověřeným 

pracovníkem školy, nebo 

v  době jeho nepřítomnosti 

prostřednictvím sběrných 

lístků, které budou ve sběr-

ném dvoře k  dispozici, kam 

se vypíše jméno žáka, třída 

a množství odevzdaného pa-

píru a odevzdá se pracovní-

kovi sběrného dvora, který 

zajistí předání škole.

A nyní harmonogram sběru 
ve sběrném dvoře:

úterý 13. 5. 2014

až pátek 16. 5. 2014

otevřeno 7.00 – 17.00 hod.

sobota 17. 5. 2014

otevřeno 9.00 – 17.00 hod.

Děkujeme všem, kte-

ří podpoří sběrem starého 

papíru školu, protože pro-

středky získané sběrem pou-

žijeme pro zlepšení podmínek 

vzdělávání.

Zároveň děkujeme pracov-

níkům technických služeb na-

šeho města a  zřizovateli, kteří 

nám vyšli vstříc při organizaci 

sběru starého papíru pro školu.

Ing. František Pokorný 
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SOUTĚŽ VE HŘE NA KYTARU
Dne 14.  března  2014 pro-

běhlo v  Kuřimi okresní kolo 

Národní soutěže ZUŠ ve hře 

na kytaru. Naší žáci byli ten 

den od ranních hodin napnu-

tí, jak to asi všechno dopad-

ne, protože konkurence byla 

veliká. Nejprve soutěžili žáci 

z 0. kategorie. Nikola Binková 

ze třídy uč.  Stackeové získala 

2. místo a Adam Mynář ze tří-

dy uč. Andrleho se umístil na 

3. místě. V odpoledních hodi-

nách proběhla soutěž vyšších 

kategorií. Vendula Holom-

ková ze třídy uč.  Stackeové si 

vybojovala 2.  místo a  potom 

si ještě zasoutěžilo duo K. Fa-

biánková a  T.  Fabiánek, kteří 

se umístili na 3.  místě. Všem 

soutěžícím k  jejich úspěchu 

gratulujeme.
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SLOVO O ZUŠ
Základní umělecká škola Rosice, Na schodech 239

Telefon: 546 410 159, mobil: 608 635 096, E-mail: zus.rosice@volny.cz

WEBOVÉ STRÁNKY
ZUŠ oznamuje, že uvedla do provozu nové webové stránky. 

Chtěli bychom touto formou informovat rodiče a další zájem-

ce o všem, co by je mohlo v souvislosti s naší školou zajímat. 

Na webových stránkách najdete přehled aktuálních akcí, které 

škola pořádá, dozvíte se něco o historii ZUŠ, přečtete si o jed-

notlivých oborech a  mnoho dalšího. Najdete nás na adrese 

www.zusrosice.cz.

Za ZUŠ 

Ivana Marková

ZÁPIS 
ŽÁKŮ

Zápis žáků do Základní 

umělecké školy v  Rosicích na 

školní rok 2014 – 2015 proběhne 

v termínu od 16. do 20. června, 

denně od 12 do 16 hod. v hlavní 

budově ZUŠ Rosice, Na Scho-

dech  239. Do tanečního a  vý-

tvarného oboru přijímáme děti 

od 5  let a  do hudebního oboru 

od 6 let. Zájemci o hudební obor 

vykonají talentovou zkoušku, ke 

které si připraví 1 lidovou píseň 

dle vlastního výběru. Ve stejném 

termínu probíhají ve škole také 

dny otevřených dveří. Všechny 

zájemce srdečně zveme.
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CO DĚLÁME SE 

SLUNÍČKEM…

STÁLE SE NĚCO DĚJE
Dva dubnové dny děti v naší 

školce prožily opravdu zajíma-

vě. Zúčastnily se „ekoworksho-

pu“, kdy k  nám přijeli pra-

covníci z  EkoCentra Brno 

a  zajímavým programem děti 

seznámili se životem včel.

Děti rády experimentují, se 

zvířátky si hrají, berou do dlaní, 

šťouchají klacíky a  nechápou, 

že tím jim mohou ublížit. Život 

tohoto tvora je pak v  koncích. 

Děti vedeme k  tomu, aby vše, 

co příroda vytvořila, ochra-

ňovaly. Neničit, nešlapat, nelá-

mat, nezabíjet – je naše heslo 

při pobytu kdekoliv venku. 

Proto jsme zařadili do výchov-

ného programu i  tento projekt 

s  názvem „Velká včelí tajem-

ství“. Děti už vědí, jak se včela 

vyvíjí od vajíčka po dospělého 

jedince, co je jejím úkolem. 

Hravou formou lektorka dětem 

vysvětlila, co všechno se stane 

během té dlouhé cesty a práce 

včelky, kterou děti vidí pouze 

na rozkvetlých kytkách nebo 

kvetoucích stromech. Prohléd-

ly si maketu úlu, takže vědí, jak 

vzniká med, poznaly čichem 

a ochutnaly tento zázračný pro-

dukt. Zahrály spoustu zábav-

ných her, soutěží a poslechly si 

pohádku „Jak štěňátko dostalo 

chuť na med“. Na závěr si za 

odměnu mohly děti včelku na-

kreslit a vyzdobit. Dětem se do-

poledne moc líbilo a odcházely 

ven plné dojmů pozorovat, jest-

li nějakou včelku nezahlédnou.

Tento projekt se nám vel-

mi líbil a  je dobré, že vznikají 

i další ekologické programy na 

poznávání a  ochranu přírody. 

Možná proto si nejen děti, ale 

pak i  dospělí uvědomí, jak je 

pro život lidstva důležitá ne-

jen včela, ale vše, co s přírodou 

souvisí.

POZOR!
Zápis do naší mateřské 

školy se koná 14.  5.  2014 od 

15.00  hodin. Bližší informace 

najdete v  dubnové Rose nebo 

na webových stránkách školky 

(www.skolka-rosice.cz)

Ivana Tvarůžková

učitelka MŠ Zámecká
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ZVEME VÁS DO KNIHOVNY
 www.knihovna.rosice.cz

www.knihovnarosice.wz.cz

KVĚTEN
Výstavka – protiatomový kryt a fotografi e válkou zničených Rosic

(pořádáno spolu se Správou zámku Rosice)

 Od 1. 5. do 31. 5. budou v knihovně k vidění fotografi e válkou zničených Rosic a fotografi e z proti-

atomového krytu, který byl vybudován po roce 1963 jako velitelské stanoviště štábu civilní obrany 

pro Jihomoravský kraj zde pod zámeckou zahradou. Po roce 1991 velení JM CO kryt předali městu 

s tím, že kryt je tajný a každý, kdo jej navštíví, nesmí 10 let opustit republiku. Nařízení se však ne-

nedodrželo a tak zde fungoval např. sklad knih, různé klubovny a také skladiště.

 V té době také zmizela většina původního zařízení. Přijměte pozvánku k prohlídce fotografi í a pak 

následně k návštěvě krytu.

Cesty Evropou: Zámek Laxenburg a návštěva Slavnosti růží v Badenu
 13. 5. v 17.00 hod nás pozve Mgr. Jan Valíček na cestopisnou besedu, jejímž cílem bude vám ukázat 

zámek Laxenburg a nalákat vás na slavnost růží v Badenu (byli jsme se podívat v Badenu na běh 

čertů, vykoupat se v lázních a projít si zimní trhy v krásném historickém městečku, těším se, že 

uvidím ještě něco dalšího, co může sousední země nabídnout).

 Srdečně zve Pavla Neuwirthová (Cesty Evropou), Mgr. Jan Valíček a na vaši návštěvu se těší knihovnice

Dobrý den s kocourkem Mikešem – SRAZ REKORDMANŮ 17. 5. v 13.00 hod.
 Chystáme se v  Rosicích udělat republikový rekord 

(nejvíc kocourků Mikešů na jednom místě) a pokusit 

se o zápis do České knihy rekordů.

 Je to v Česku ojedinělá akce, která vznikla pouze a je-

nom v Rosicích, tak neváhejte a přijďte, bude to milé 

setkání s dobrou myšlenkou.

 Akce je věkem neomezená, je dárkem knihovny 

všem, kteří se rádi baví.

 Buďte taky Mikeš! Každej může být kocór (nebo koč-

ka). Dobrej Mikeš má černý tričko, ocásek a čepicu! 

(ze zvací nástěnky v knihovně).

 Už se nám hromadí i obrázky kocourků Mikešů, ma-

lovat a nosit je můžete přímo do knihovny do 16. 5.

 Všem, kteří svojí účastí podpoří dobrý den, děkuji 

a moc se těším

Monika Rovná
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DESÍTKA
ANEB OBJEDNALI JSME PRO VÁS

Arnošt Vašíček: Zajatci Ďáblova chřtánu – jsem zvědavá, ale překvapená asi nebudu. 

Arnošt 1. 1. Vašíček vystudoval žurnalistiku, je cestovatel, badatel, záhadolog. Co vy-

fotofrafuje, o tom napíše, a co nevyfotografuje, tak o tom také. Je to záruka dobrého 

čtení.

Neil Fiore: Snadná cesta z prokrastinace – to jste chtěli vy. Není čas ztrácet čas, já to 

říkám pořád.

Eva Skořepová: Provázkové obrázky aneb přebírání. Když jsem tohle uviděla v nabíd-

ce, úplně mě to vrátilo kamsi do dětských let. Nemůžu si už vzpomenout na všechny 

obrázky, ale některé názvy mi v hlavě zůstaly (brýle, podprda, kravata.). Psali v ano-

taci, že je tam nekonečné množství nápadů jak si pohrát s kamarádem.

František Niedl: Světla na pobřeží (další příběh Michaela Daberta). Úplně mě vyděsi-

lo, co nám ještě ve fondu od FN chybí, tak co půjde, ještě rychle doobjednám, těšte se.

Petr May: Po Skále přichází Muž z ostrova Lewis

Stacey Malkan: Doba jedová 3 – tohle máme společné všichni, staráme se o své zdraví 

a bez ověřených informací to nejde

Barbara Woodová: Had a hůl

Alois Štanc: Cesta za křídly – vzpomínky pilota RAF

Gabriele Kuby: Globální sexuální revoluce (podtitul Ztráta svobody ve jménu svobody. 

  Knihu by si měl přečíst každý, kdo chce znát jasnou argumentaci v oblasti rodinné 

etiky, objasňující nebezpečí gender ideologie a dalších témat, která jsou společensky 

tabuizována.

Stephen King: Doktor Spánek – nevím, jaké to bude, ale určitě budu první, kdo si to 

přečte, a pak vám řeknu (kdyby byl někdo rychlejší, tak prosím info ostatním na FB 

knihovny (https://www.facebook.com/mestskaknihovnarosice)

Na viděnou se těší 

Monika Rovná
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REZERVAČNÍ SYSTÉM 
KINA PANORAMA

Nový a pohodlný způsob ob-

jednávání vstupenek do kina je 

k dispozici na webových strán-

kách našeho kina. Už není tře-

ba telefonovat a  zjišťovat jestli 

jsou ještě volná místa. Stačí si 

na webu www.kino.rosice.cz 

v záložce rezervace kliknout na 

fi lm, který vás zaujal a vybrat si 

z volných sedadel ta, která vám 

budou vyhovovat. Na pokladně 

už si vstupenky jednoduše vy-

zvednete. Ale pozor, stejně jako 

dosud je nutné vyzvednout re-

zervované vstupenky nejpoz-

ději 20  minut před začátkem 

představení. Na ostatní kul-

turní akce je třeba vyzvednout 

lístky minimálně dva dny před 

konáním akce v kanceláři KIC. 

Po uplynutí této lhůty riskujete, 

že vaše rezervované vstupen-

ky budou vráceny do volného 

prodeje.

Jan Veškrna
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SLEPICE, NEBO VEJCE?
Možná ještě z  jídelníčku 

vynecháváte vaječné pokr-

my. Možná jste si i vy, třeba 

při průchodu pod rosickým 

velikonočně zdobeným stro-

mem na námětí, vzpomněli 

na otázku: byla dřív slepice, 

která snesla vejce, nebo bylo 

vejce, ze kterého se zrodila 

slepice? Jedna z  filozofic-

kých otázek, se kterou se 

v  humorné rovině často se-

znamují už děti. Tak prosté 

všední věci a pojmy, slepice, 

vejce. Všední, tedy jistě jed-

noduché, že? Přitom může 

být i  pár sekund zamyšlení 

nad odpovědí prvním ná-

znakem, že ona zdánlivá 

vševědoucnost lidstva, kte-

rou na plátno pomíjivosti 

lidského života neúnavně 

promítáme už od mateřské 

školy minimálně po celou 

základní školní docházku, 

nebude až tak „vše“.

Dříve bylo běžné, že ještě 

maturant vstupoval do živo-

ta s  dojmem absolutní zna-

losti světa a  absolutní lidské 

nadvlády nad ním. Odvahu 

předestřít trhliny ve znalos-

tech, nebo dokonce přiznat 

„ostrůvkovitost“ lidských 

znalostí v  oceánu souvis-

lostí všehomíra měli často 

až osvícení, tedy zdaleka ne 

všichni, vysokoškolští uči-

telé. Dnes už je situace jiná, 

i  uprostřed Evropy se všemi 

jejími tradicemi je kolem nás 

čím dál víc lidí, kteří jsou 

schopni nadhledu nejen nad 

okolím, ale i  nad sebou sa-

mými. Jejich odpovědi i na ty 

nejjednodušší otázky mohou 

pak pro děti být skutečným 

bohatstvím.

Slepice, nebo vejce? Hledá-

ní odpovědi pravděpodobně 

výrazně neovlivní naši ná-

ladu… Napadá mě ale, že je 

kolem nás tolik nenápadných 

analogií se slepicí a  vejcem. 

Například ona nálada. Dobrá 

nálada - stav, který každý vítá 

u sebe i u svého okolí, lehkost 

bytí, úsměv ve tváři, zásoba 

trpělivosti a tolerance, poho-

da. Kde se bere? Odkud při-

chází? Je nejprve v nás a pak 

se dostává ven, do okolí? 

Nebo naopak? Někde musela 

být první.

Velká spousta lidí, a  je to 

patrné z  jejich chování, se-

trvává v  názoru, že „dobrá 

nálada“ rodí se a  přichází 

zvenčí. Tedy je možné ji zís-

kat, ztratit, její přítomnost je 

téměř nezávislá na naší vůli 

a  našem přístupu – někdo 

nám dobrou náladu „vezme“, 

někdo nám ji „přinese“, jsme 

zkrátka v  moci těch „ostat-

ních“ vnějších vlivů. A proto 

právě ony vlivy zodpovídají 

za naši dobrou náladu. Může-

me si ji užívat, když ji máme, 

můžeme pátrat ve svém oko-

lí po viníkovi, když zrovna 

chybí.

Pak je druhý přístup, mno-

hem náročnější – dobrá ná-

lada pochází zevnitř. Z  nitra 

každého z  nás, a  právě jen 

každý z  nás je zodpovědný 

za své rozpoložení, tedy i  za 

dobrou náladu. Tímto pří-

stupem ovšem ztrácíme mož-

nost hledat viníky chybějící 

dobré nálady ve svém okolí, 

tímto přístupem ovšem zís-

káváme svobodu, nejsme zá-

vislí na okolí.

A  konečně se vracím 

k  úvodní otázce, přenesené 

na dobrou náladu. Je dob-

rá nálada kolem nás a  my 

ji přebíráme, nebo je dobrá 

nálada naším stavem, který 

jako vzkaz posíláme do svého 

okolí? Každý poctivý hledač 

odpovědi narazí na propoje-

nost a  vzájemné ovlivňování 

obou způsobů, obou situací. 

Oporu v  pokusech porozu-

mět můžeme najít už v dávné 

historii, například v  legen-

dami opředené Smaragdové 

desce (Tabula Smaragdina), 

kterou podle jedné z  verzí 

objevil Alexandr Veliký. Ne-

jedná se o  světem všeobecně 

uznávaný zdroj vědění, exis-

tují zcela odlišné názory na 

její původ i  výklad. Ale jed-

na ze zásad či popisovaných 

pravd, nejčastěji citovaná, 

zní: „To, co jest dole, jest jako 

to, co jest nahoře, a to, co jest 

nahoře, jest jako to, co jest 

dole.“ Jde o  znázornění spo-

jení duchovního a  materiál-

ního světa, vztah mikrokos-

mu a makrokosmu, tedy také 
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vztahu vnějšího a  vnitřního 

– jak uvnitř, tak venku.

Odpověď na otázku půvo-

du dobré nálady nerozděluje 

tedy názory na dva tábory 

a  nestačí se k  jednomu při-

dat. Jejich propojenost to 

nedovolí. Ale můžeme ucho-

pit nabízenou možnost, jak 

svým vlastním rozpolože-

ním ovlivnit své okolí. Tento 

princip se netýká jenom dob-

ré nálady, je obecný. Zkusme 

zůstat chvilku v  naprostém 

klidu a vnímat, že každá i se-

bemenší myšlenka, každé slo-

vo, každý krok a čin, zkrátka 

naprosto vše se promítá do 

světa kolem nás. Vy, já, ka-

ždý z  nás, všichni naprosto 

vším ovlivňujeme své okolí. 

Nejbližší, blízké, vzdálenější, 

na naší planetě, ve vesmíru. 

Ano, taková je síla naší exis-

tence a  jejích projevů! Zbývá 

si tuto sílu trvale uvědomovat 

a odpovědně s ní zacházet.

Vím, možná jsou předchá-

zející slova zamotaná a složi-

tá. Není to proto, že by po-

pisované věci byly zamotané 

a  složité, ale zamotané může 

být lidské myšlení, které se 

ve své nedokonalosti pokou-

ší nedokonalým nástrojem 

mnoha slov přiblížit cosi, 

co každý z  nás kdesi hlubo-

ko v  sobě nosí – jednoduché 

a prosté.

Přeji tedy nám všem, aby-

chom přijímali odpovědnost 

za své vnitřní rozpoložení 

a svou dobrou náladou vědo-

mě ovlivňovali náladu celé-

ho vesmíru. Můžeme přitom 

přemýšlet, co bylo dřív: slepi-

ce, nebo vejce?

Olda Hlaváček

www.3vezicky.cz
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VÝLET KLUBU SENIORŮ
První výlet do Technické-

ho muzea v  Brně se vydařil, 

účastníci byli spokojeni. Vi-

děli jsme krásné a  zajíma-

vé věci z  dávné doby, jako 

např.  slepecké písmo a  psací 

stroje pro toto písmo, historii 

Zonky, stará vozidla, kabinet 

mikroskopů, kovolitectví, 

leteckou historii, nožířství, 

první telefony, parní motory, 

model nedokončené dálnice 

z roku 1938 – 1942.

V salonu Mechanické hudby 

byla ukázka, jak hrají. V uličce 

řemesel byly vybaveny různé 

dílny (švec, zámečník, kadeř-

nici). Památník Viktora Kap-

lana a jiné historické předměty. 

Technické muzeum stojí za to 

navštívit.

Nyní bych vás všechny chtě-

la pozvat na druhý výlet Klubu 

seniorů, a  to do Mohelna – na 

Hadcovu step. Odjezd je lin-

kovým autobusem č.  423 ze 

zastávky Trávníky v  8.09  hod. 

Sraz účastníků je v 7.45 hod. na 

zastávce autobusu. Předpoklá-

daný návrat je 18.45 hod.

Termín výletu:

sobota 17. května 2014.

Zájemci se mohou při-

hlásit u  paní Vyhnalíkové 

– 732 629 432.

Marie Vyhnalíková

organizátorka výletu

NOC KOSTELŮ V ROSICÍCH
Letos poprvé se rosic-

ká farnost připojuje k  Noci 

kostelů, akci, která v pá-

tek 23.  května otevře dveře 

cca  1 100 kostelů po celé re-

publice široké veřejnosti. Dě-

jištěm bude přirozeně kostel 

svatého Martina – prostor, 

který nejenže po staletí slou-

ží jako centrum duchovního 

života místních křesťanů, ale 

má i  svoji vysokou historic-

kou a estetickou hodnotu.
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Program bude následující:
18.00   Mše svatá

19.00   Komentovaná prohlídka s výkladem k přítomným sakrálním symbolům ozvláštněná hudbou 

a doplněná výstavou liturgických předmětů. Dále bude možnost prohlédnout si několik ná-

hrobních kamenů, které při běžné návštěvě kostela nejsou přístupné. Každý návštěvník obdrží 

malého tištěného „průvodce“.

20.00   Malá večerní hudba v podání Anežky Levové a Zbyňka Brycha

20.30   Koncert hudební skupiny Soumrak

21.30   Světelný průvod ke kapli sv. Trojice

22.00   Adorace a gregoriánský chorál v kapli sv. Trojice

Součástí akce bude doprovodný program pro děti. A možná bude i párek v rohlíku!

Srdečně zvou rosičtí farníci
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CO NOVÉHO V SVČ ROSICE
 Rezervace, informace a přihlášky na tel.: 511 112 140, mob.: 603 834 762,

e-mail:info@svcrosice.cz., www.svcrosice.cz

najdete nás v severním křídle ZÁMKU v Rosicích, Žerotínovo nám. 1co
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PŘIPRAVUJEME
VÍKENDOVÝ DOBRODRUŽNÝ POBYT – VIKINGSKÉ PUTOVÁNÍ

Termín konání: 23. – 25. 5. 2013 v Zastávce u Brna

Cena: 590 Kč

 Motto: Prát se umí každý hlupák, ale vědět, kdy se má držet stranou, aby se nemusel prát, to dokáže 

jen ten, kdo je chytrý.

„Stát se Vikingem a objevit svět“

 Co všechno se musíme naučit, aby o nás hovořily hrdinské činy, kolik vymyslet vynálezů, aby nám 

usnadnily práci…?

 Na základě přihlášení dostaneš tajnou zprávu, kde a v kolik se sejdeme na objevnou výpravu. Zjis-

tíš, že ti stačí málo, aby ses naučil (naučila) umět řemeslo, překonat strach a překážky.

 V  ceně je zahrnuto ubytování ve zděné budově, pedagogický dozor, materiál, odměny, 

CD s fotografi emi.

Na Zastávku půjdeme pěšky, budeme vařit z vlastních zásob.

Na pobyt je třeba přihlásit se předem, nejpozději do středy 21. 5. 2014.

Těší se Mirka Murycová tel: 734 468 001, e-mail:murycova@svcrosice.cz

DEN DĚTÍ – 31. 5. 2014 JUMANJI
 Alan Parrish byl docela obyčejný nešťastný kluk: ve škole ho mlátili, protože byl zbabělec, a táta 

si o něm myslel, že je nevděčný protiva. Když Alan našel tajemnou krabici se starobylou exotic-

kou hrou Jumanji, všechno se změnilo – k horšímu. Pekelný strojek na osud se spustil – a Alan 

na šestadvacet let zmizel. Jeho kamarádce Sáře to jenom zkazilo život. Je to totiž hra pro ty, kteří 

chtějí opustit svůj svět. Po letech se však do opuštěného domu Parrishových v idylickém Brantfor-

du přistěhují jiné smutné děti. Judy a Peter, objeví tajemnou krabici – a hra znovu začíná, nebo 

spíš pokračuje. Jsou do ní totiž vtaženi nejen Judy s Peterem, ale i teď už dospělí Alan a Sára. Boj 

o ukradené dětství však přeroste ve snahu zachránit si holý život. Městečko se totiž rychle mění 

v divokou, nebezpečnou džungli, plnou hladových supermoskytů, zdivočelých tlustokožců a kr-

vežíznivých rostlin. Čtveřici zoufalých spoluhráčů zbývá jediné: pokusit se hru za každou cenu 

dohrát. A to čeká i vás, kdo přijdete letos na den dětí. Hrát hru, která bere dech…
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A JDE SE DO HRY:
14.00 – 16.30 HRA JUMANJI

Nádvoří zámku a park

 Těšit se můžete na stanoviště nejen na zemi, lanové aktivity, skluzavku, skákací hrad, trampolínkový 

běh, vzduchovky, balónkáře, bublinkáře, chůdaře, živé sochy, zvířátka, malování na obličej, divadlo, 

dílničky, občerstvení, muziku, a další a další překvapení. Ti, co se chtějí bát, si také přijdou na své.

 V průběhu celého programu Dne dětí proběhne charitativní sbírka pro Kubíka Sedláčka „Kuba to dá.“

DOMEČKYÁDA
 Třetí ročník akce „Domečkyáda“ proběhne v sobotu 31. 5. 2014 v sále ZKC v 17. 00.

 Budete mít možnost zhlédnout zajímavá vystoupení kroužků působících při SVČ a také prezenta-

ce, výstavy a ukázky tvorby jednotlivých kroužků. Přijďte se všichni podívat, co umí, zkouší, učí se, 

vytváří a baví děti z kroužků při SVČ. Všichni jste srdečně zváni!

CYKLODEN
Termín konání: 6. 6. 2014 od 14.00 do16.00 hod

 Kolo využíváme jako běžný prostředek ke sportování, relaxaci i radosti z pohybu.

 Jak jsi na tom ty? Máš kolo správně vybavené? Jezdíš bezpečně podle dopravních předpisů? Znáš 

dopravní značky? Dokážeš projet terénem s překážkami bez chyby? Znáš základy první pomoci?

 To vše si můžeš vyzkoušet s kolem nebo koloběžkou na akci Cykloden v prostoru rosického koupa-

liště a získat zajímavé odměny, které při jízdě na kole využiješ.

 Akci pořádá SVČ Rosice ve spolupráci s městem Rosice, policíí ČR a Záchrannou službou Jihomo-

ravského kraje.
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ÚSPĚCHY
FLORBALOVÝ TURNAJ
LIGA „MEZI MĚSTY“

Dne 22. 3. 2014 se v prosto-

rách haly ZŠ Rosice uskuteč-

nil již druhý f lorbalový tur-

naj spadající pod ligu „Mezi 

městy“ pro žáky 6. – 9. tříd. 

Zúčastnily se 3 týmy z Brna, 

tým z  Pohořelic, Ivančic, 

Oslavan a  také samozřejmě 

z  Rosic. Rosice se pod ve-

dením trenérů Víti Laciny, 

Vojty Laciny a  Petra Klus-

ky umístily na 2. stříbrném 

místě. Velkou zásluhu měl 

na konečném příznivém vý-

sledku Tomáš Pokorný, který 

vstřelil celkem 8 branek a stal 

se tak nejlepším hráčem tur-

naje. Nesmíme zapomenout 

na brankáře Lukáše Koneč-

ného, který tým několikrát 

podržel skvělými zákroky, 

a  samozřejmě také na další 

hráče týmu, bez kterých by 

to nešlo. Na závěr bych rád 

poděkoval pedagogům a  in-

struktorům ze SVČ Rosice, 

za skvělou organizaci tohoto 

turnaje.

Vítězslav Lacina

trenér Rosických florbalistů

Dalšího f lorbalového tur-

naje se týmy SVČ zúčastnily 

v Říčanech v neděli 6. 4. 2014. 

Sešli jsme se v  8.45  hodin 

před kulturním domem. Bylo 

zde šest týmů a  každý tým 

hrál pět zápasů. Z  Rosic byl 
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jeden tým kluků a náš holčičí 

tým byl rozdělen na Florba-

lové holky A a B.

Konečné umístění v  tur-

naji bylo pro Rosice velice 

úspěšné. První skončil Rosic-

ký chlapecký tým, druhé byly 

Florbalové holky – tým A, na 

třetí příčce se umístil místní 

tým Říčan. Můj první velký 

f lorbalový turnaj, kde jsme 

se mohly zúčastnit s  týmem 

dívek, se mi moc líbil, jsem 

nadšená z  dobrého umístě-

ní a  budu se těšit na další 

turnaje.

Markéta Zejdová

OHLÉDNUTÍ
SPORTOVNÍ SOUSTŘEDĚNÍ

30.  1.  2014 – Když se řek-

ne toto datum, většině dětí 

a  mládeže se vybaví vysvěd-

čení a  pololetní prázdni-

ny. Nám však, jako členům 

sportovních kroužků, hned 

naskočí myšlenka, že už se 

konečně dočkáme našeho 

dlouho očekávaného spor-

tovního soustředění. Začátek 

máme naplánovaný na šestou 

hodinu odpoledne, ale my už 

se začínáme shromažďovat 

ve čtyři. Na domečku už nás 

očekávají naše úžasné trenér-

ky Janča s  Luckou, které nás 

budou provázet a  prožívat 

s  námi náš program, který 

sestavily. Mezi čekáním na 

poslední účastníky, kteří ješ-

tě nedorazili, si vybalujeme 

hromady našich potřebných 

i nepotřebných věcí a chystá-

me si klubovnu, která pro nás 

následující dva dny předsta-

vuje ložnici. 

Konečně! Poslední členové 

skvělé party dorazili a  my se 

chystáme na první bod na-

šeho programu pod názvem 

Capoeira s  dalším lektorem 

Františkem. Základní kroky 

a  my už se válíme po zemi 

nejen smíchy. Po deseti mi-

nutách už to konečně všichni 

umíme. Jenže to je teprve za-

čátek. Po přidání „gymnastic-

kých“ kroků to už byla jenom 

zábava a  neustálé záchvaty 

smíchu. I  přes několik desí-

tek pádů se naštěstí nikomu 

nic nestalo. Po našem dvou-

hodinovém tréninku, jsme 

měli volnou zábavu a  dome-

ček byl pod vládou skupiny 
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„puberťáků“. Na večeři jsme 

měli toasty. Byly úžasné, a to 

asi hlavně díky tomu, že jsme 

si je dělali sami. Obsluhová-

ní baru s  jídlem nám šlo, ale 

dost pochybuji, že z nás někdy 

budou dobré kuchařky. S „va-

řením“ jsme skončili a násle-

dují taneční souboje. Někteří 

z nás na x-boxu tancují popr-

vé, takže jim chvíli trvá, než 

se vžijí, ale nakonec si všichni 

zvykli. Kdo nás však rozdrtil 

na plné čáře, byla naše mi-

lovaná Janička a  po ní hned 

Lucinka. Hodiny už ukazují 

pozdě večer a  my se jdeme 

chystat na promítání filmů. 

Popcorn, brambůrky, pití 

i  zmrzlina nachystané stejně 

jako plátno – a  film začíná. 

Potom už všichni jenom spí 

a užívají si klidu, který si ně-

kteří doma nemůžou dopřát.

Osm hodin ráno a  s  námi 

se nikdo nepatlá, když chodí 

kolem spacáku a  křičí jako 

na lesy. Než jsme se všich-

ni doplazili dolů na snídani, 

uběhla už nějaká půlhodina. 

Skupinka sotva chodících 

lidí, která se plazí dolů po 

schodech, kdybychom neby-

li tak unavení, snad bychom 

se našemu vtipnému vzhledu 

i  smáli. Když jsme dojídali, 

přišla nám Lucinka oznámit 

hroznou informaci, a  to, že 

nám zbývá hodina na nachys-

tání. Do této doby jsem ne-

tušila, jak rychle může uply-

nout 60  minut. Všichni už 

byli na nástupu dole v  sute-

rénu a čekali, až budou moci 

jít skákat na trampolínky. Je-

likož většina účastníků cho-

dí do trampolínek, tak jsme 

věděli co očekávat, ale našlo 

se i pár jedinců, kteří skákali 

poprvé. V  předcvičování se 

střídaly Janča s Luckou. Díky 

úžasným cvikům za doprovo-

du hudby, jsme byli všichni 

pořádně vyskákaní, ale hlav-

ně unavení. Ono přeci jenom 

dvě hodiny na trampolínách 

nejsou nic lehkého. Následuje 

hodinová pauza a  pak oběd. 

Vařila Lucinka a  myslím, že 

mluvím za všechny, když řek-

nu, že její špagety alá Lucka 

byly úplně dokonalý. Nikdo 

nemohl chodit, jak jsme byli 

přecpaní. Jenže to asi nebyl 

dobrý nápad, protože před 

námi je hodina spinningu. 

Rychle obléknout a  dojít na 

kuželnu. Tentokrát však ne-

předcvičovaly Janča a  Lucka, 

ale Jirka, který je ve spinnin-

gu odborník. Pět minut – za-

tím všichni můžou, patnáct 

minut – začínají se ozývat 

stížnosti, že většina nemůže. 

Stížností bylo čím dál víc, 

ale nakonec jsme to všichni 

ustáli a  hodinu přežili. Jako 

odměna byla hodina hraní 

kuželek. Po půl hodině nás 

přišlo navštívit to nejrozto-

milejší děťátko na světě – tří-

letý Oskárek Volánek. Polo-

vinu z nás překonal a  jednou 

málem odletěl i s koulí. Je půl 

páté a  my už nervózně spě-

cháme na zámek rychlostí 

blesku, protože v  17.00  hod. 

má vyjít nový klip Midnight 

Memories od One Direction. 

Jako skupina šílených fany-

nek jsme ho samozřejmě mu-

seli vidět, a  tak jsme v  17.00 

byli nastoupení před plátnem 

s  „mikrofony“ v  podobě hře-

benů, deodorantů a  fénu. Po 

pěveckém a  sportovním vý-

konu následovala opět volná 

zábava. Jako předchozí večer 

jsme měli taneční souboje, 

turnaj v  ping-pongu a  turnaj 

ve fotbálku. Později jsme se 

šli zase dívat na filmy. 

Ráno bylo však ještě hor-

ší než to předtím a  to hlav-

ně kvůli tomu, že už jen pár 

hodin a  musíme odejít. Už 

máme po úklidu a  zbývá se 

rozloučit. Se spoustou vzpo-

mínek odcházíme domů. 

Tímto bych chtěla poděkovat 

těm nejlepším trenérkám Lu-

cce Volánkové a  Janči Mrha-

čové, bez kterých by žádné 

soustředění nebylo, trenérům 

Jirkovi a  Františkovi a  i  těm, 

co nás přišli navštívit, mezi 

které patří Ben a Marťa. Stej-

ně tak holkám z trampolínek 

Natálce, Terezce a  Verunce. 

Potom taky Handi, Alexovi, 

Martinovi a  Ondrovi, kte-

rému se všichni omlouváme 

za doživotní trauma z  na-

šich rozhovorů, které slyšel. 

S  jistotou můžu říct, že tohle 

soustředění bylo nejlepší ze 

všech a těším se na další, kte-

ré doufám bude brzy.

Petra Čipáková
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MATEŘSKÉ CENTRUM 
KAŠPÁRKOV
OHLÉDNUTÍ

POCTĚNI NÁVŠTĚVOU
Jedno čtvrteční dopoledne 

v březnu jsme byli poctěni ná-

vštěvou našeho pana starosty 

Jaroslava Světlíka, který přijal 

pozvání k nám mezi maminky 

s  dětmi. Zúčastnil se tzv.  „du-

hové herničky“, což je orga-

nizovaný dopolední blok na 

jedno určité téma. Jsme rádi, že 

přišel a viděl naši práci, činnost 

s dětmi, že viděl, že v herničce 

se vyrábí, tvoří, zpívá, tancuje, 

že to tam žije. Máme radost, 

že máme jeho podporu, stejně 

tak jako města Rosic. Vážíme si 

takové návštěvy a doufáme, že 

nebyla poslední.

Zdenka Makovská
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INDIÁNI, TI SE MAJÍ, CELÝ 
DEN SI JENOM HRAJÍ

Ahoj všichni, tady jsou Jožka 

a Barča z Němčiček.

Když jsme v sobotu odjížděli 

na návštěvu ke strejdovi a  tetě 

do Zastávky u  Brna, vůbec 

jsme netušili, kolik dobrodruž-

ství na nás čeká. Po sobotním 

táboráku, řádění a spánku jsme 

se v neděli probudili do nepříliš 

příznivého počasí. Proto jsme 

místo celodenního výletu zaví-

DIVADÉLKO PŘED OBĚDEM
TENTOKRÁTE POHÁDKA SŮL NAD ZLATO

A zase tu byla poslední nedě-

le v měsíci, tedy, jak už se stalo 

tradicí, čas na Divadélko před 

obědem. Divadélko vyšlo zrov-

na na den, kdy se měnil čas, 

takže kašpárkovští měli troš-

ku obavy, zda bude pro koho 

hrát. Ale jak bylo později vidět 

z  plného sálu, rosičtí diváci si 

dokázali nařídit budíčky a při-

vstat si, aby viděli opět trošku 

netradičně pojatou pohádku 

a to Sůl nad zlato.

Kdo by čekal, že uvidí to, 

co v  televizi, brzy zjistil, že se 

tak trošku spletl. Král sice měl 

tři dcery Zlatěnku, Zpěvanku 

a  Marušku, kterou vyhnal ze 

zámku, protože ho měla ráda 

jako sůl, ale poté už se děj ubral 

přeci jen trošku jiným směrem.

Maruška potkala na své cestě 

ne stařenku, ale vílu Rosičku. 

Ta ji poradila, jak zase získat 

zpět tatínkovu přízeň a také sůl 

pro království, ze kterého ne-

chal král všechnu sůl rozpustit. 

Maruška se musela vydat na 

cestu na konec světa. A protože 

to byla cesta náročná, popro-

sila děti, zda by šly s ní. Děti si 

měly za úkol nejdříve vyrobit 

královské čelenky. Ty si uděla-

ly z papíru, na který si nalepily 

barevné papírky.

Potom společně za doprovo-

du písniček překonaly veliké 

kameny a  pařezy, přeplavaly 

moře, přelezly přes vysokou 

horu a  proplazily se jeskyní. 

Na konci cesty na ně čekal skří-

tek Solínek, který dal Marušce 

kouzelnou solničku a  s  tou se 

vrátila zpět do království, kde 

se s tatínkem králem usmířila.

Věřím, že si to kromě mě 

a  Zdeničky užili všichni, kdo 

tam s  námi byli a  že přijdou 

zas a  to i  s  těmi, kteří to třeba 

zaspali. Touto cestou bychom 

chtěli také poděkovat PRÁ-

DELNĚ a  DSEK za zapůjčení 

kostýmů a šerpy a pí. Hemalo-

vé za starodávnou stoličku.

Nicol Voralová
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INDIÁNSKÉ ZPÍVÁNKY
V  neděli 6.  dubna proběhly 

v Kašpárkově Indiánské zpíván-

ky. Mimo akce, které mají tradi-

ci, jsem si vymyslela na zkoušku 

„hudební pojetí“ dopoledne. 

V  den Dé přišlo neuvěřitelných 

35 „Indiánů“, kteří se s  námi 

pomalovali, plavili se přes divo-

kou řeku plnou krokodýlů pro 

pera bájného ptáka, v  lodi jsme 

přemísťovali vodní stokou zpět 

ukořistěný poklad, vyzkoušeli 

si týmovou práci při chůzi přes 

kameny, navlékali jsme duhové 

korálky, malovali barvami na 

obličej znaky Indiánů přímo do 

tváře, některé děti mi sdělily, že 

se jmenují Hubená tráva, Žlutá 

oliva, Sluníčko z  Trojice nebo 

Měsíční záře. Líbilo se mi, že se 

20 dětí a 15 rodičů neznalo, přes-

to se nikdo nestyděl a všichni se 

vžili do nenucené role stát se In-

diánem či Indiánkou, uvolnili 

jsme napětí při tanci, osvobodili 

jsme „ducha bubnujícího Indi-

ána“ a  v  nekonečném muzicíro-

vání jsme řádili, ale také vnášeli 

klid do své duše, který pramenil 

z  naší dobré nálady až do srdce 

tajemství Indiánského jara, které 

jsme společně prožili u nás v Ro-

sicích na zámku. Myslím si, že 

plánované Vodnické zpívánky, 

které plánujeme na sobotu 3. 5., 

že budou stejně tak akční, zábav-

né a tentokráte „v zeleném“.

Zdenka Makovská
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tali do vedlejších Rosic u Brna 

a  navštívili Mateřské centrum 

Kašpárkov.

Čekala nás dobrodružná ces-

ta, díky níž jsme se pravými in-

diány stali. Nejprve bylo potře-

ba přebrodit po kamenech řeku 

plnou krokodýlů a pomocí zaří-

kávadla odhalit a nalézt čarov-

ná peříčka vzácných ptáků. Po 

návratu do hlavního stanu jsme 

z  těchto peříček vytvořili pra-

vé indiánské čelenky, byli jsme 

pomalováni a  vytvořili jsme si 

také indiánské náhrdelníky.

Poté jsme vyrazili vysvo-

bodit mocného ducha indián-

ských bubnů a  protáhnout svá 

těla. Ve velkém kruhu všech 

indiánů jsme pak místo indi-

ánské dýmky míru (protože 

kouření škodí zdraví) raději 

zazpívali pár písniček a naučili 

se i pár tanců.

Domů jsme si odnášeli plno 

zážitků, za které děkujeme.

Naši rodiče zase děkují všem 

organizátorům za velmi pří-

jemně strávené dopoledne.

Kašpárkov můžeme všem 

jedině doporučit a  věříme že 

jsme děti a rodiče rozhodně ne-

viděli naposled.

Jožinek a Barunka
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PROGRAM KVĚTEN
3. 5. NE 10.00 hod.| VODNICKÉ ZPÍVÁNKY.

 Tentokrát si na vlastní kůži zkusíme, jaké to je být vodníkem – samozřejmě opět pod taktovkou 

tety Zdeničky. Účastníci odění v  zelené mají zelenou! Lektor: Zdenička Makovská, cena 50 Kč, 

členové MC 40 Kč, koná se v herničce MC

8. 5. ČT 14.00 – 17.00 hod. | POHÁDKOVÝ LES
 Tentokrát na téma „Princové a princezny ze zámku a podzámčí“. Pohádkové odpoledne pro rodiče 

a děti, které se chtějí zasmát, pohrát si a dozvědět se něco nového. Na děti i rodiče čekají u jednotli-

vých pohádkových bytostí úkoly, za jejichž splnění si vyslouží třeba i nějakou tu odměnu.

Program:

14.00 hod. otevírají se brány lesa

16.30 hod. pohádkové klání rytířů

Cca 16.45 hod. rozloučení s princi a princeznami na nádvoří zámku

 Připraven bude také doprovodný program v podobě rytířského klání, dílnička, malování na obli-

čej, dětský koutek, trampolína, malý skákací hrad, drobné občerstvení.

Pro opravdové prince a princezny v kostýmech malá odměna.

V případě vyloženě špatného počasí se akce nekoná!

Vstupné 50 Kč děti, dospělí 20 Kč, koná se na nádvoří zámku a v zámeckém parku

22. 5. ČT 18.00 hod. | FIMO dílna pro dospělé
 Vyrobíme si květinu z polymerové hmoty FIMO. Lektor: Marie Judová, cena: 280 Kč. Hlaste se, 

prosím, předem na mail nebo FB.

25. 5. NE 10.00 hod. | Divadélko pod širým nebem – „Skřítci na Trojici“.
Netradiční divadélko v netradičním prostředí – koná se u kaple Sv. Trojice

PŘIPRAVUJEME:
15. 6. 10.00 hod. | nedělní divadélko z Pouti

 Koná se v areálu Starého pivováru v rámci rosické pouti. Vstupné: nečlenové 40 Kč/os, členové 20 Kč/os

22. 6. 14.00 hod. | Táta frčí.
 Již čtvrtý ročník oblíbené akce určené (nejen) pro tatínky a  jejich ratolesti. Připraveno bude di-

vadélko, soutěže pro děti i tatínky, dílnička, malování na obličej, skákací hrad, trampolína, a pro 

velký úspěch z loňska přijedou opět hasiči! Otevřen bude areál Kuželny, občerstvení i živá hudba 

zajištěno. Vstupné: děti 50 Kč, dospělí 20 Kč, koná se v areálu koupaliště a kuželny
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PROBOUZENÍ ZVÍŘÁTEK
V  sobotu 5.  4. proběhlo již 

tradiční Probouzení zvířátek. 

Akce byla určena pro rodiče 

s dětmi. Sraz byl na druhém ná-

dvoří zámku, kde děti přivítaly 

dvě holčičky. Společně pak za-

volaly paní Jaro. Paní Jaro přišla 

a poprosila děti, aby jí pomohly 

probudit zvířátka ze zimního 

spánku. Zvířátka pořád ještě 

spinkají a to by byla přece ško-

da, kdyby o ty krásné, rozkvetlé 

stromy a kytičky přišla.

A  protože by se zvířátka 

mohla se polekat, namalovaly 

se děti barvami na obličej.

Poté se již vydaly na cestu. 

Zvířátka byla probouzena tím, 

že jim děti zazpívaly pěknou 

písničku a daly jim něco hez-

kého na uvítanou. Nejprve 

potkaly v  zámecké zahradě 

spícího jezevce, v  parku pak 

motýla, berušku, medvěda 

a nakonec ježka. Jakmile byla 

všechna zvířátka probuzena, 

děti si společně s  nimi ještě 

zazpívaly. Na rozloučenou 

děti na památku dostaly ručně 

vyrobenou kytičku.

Letos jsme tak všechna zví-

řátka probudili a na podzim je 

určitě spolu s dětmi zase ulo-

žíme a uspíme dlouhým, zim-

ním spánkem.

Petr „Ládin“ Ženožička

NOVINKY 
Z TURISŤÁKU
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TJ SOKOL ROSICE
22. MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY 
MUŽŮ A ŽEN V SILOVÉM TROJBOJI

Dne 5.  4.  2014 se konalo ve 

Frýdlantu v Čechách 22. mist-

rovství České republiky mužů 

a žen v silovém trojboji. Za od-

díl silového trojboje TJ Sokol 

Rosice, se této vrcholné soutě-

že v České republice zúčastnili 

3 závodníci. Martin Šumbera, 

který byl v letošní sezóně ve vý-

borné formě a  na Mistrovství 

Moravy se stal absolutním vítě-

zem soutěže, soutěž kvůli zra-

nění nedokončil. Hned v úvod-

ní disciplíně v dřepu s činkou, 

při druhém pokusu u něj došlo 

ke zranění a  nemohl již dále 

v soutěži pokračovat.

Naši další dva závodníci bo-

jovali ze všech sil a jejich výko-

ny byly velmi pěkné.

V kategorii do 105 kg se náš 

závodník Petr Foral umístil na 

4. místě s výkony:

dřep – 290 kg,

benčpres – 180 kg,

mrtvý tah – 240 kg,

celkový výkon – 710 kg

V kategorii nad 120 kg se náš 

závodník Petr Lahoda umístil 

na 2. místě s výkony:

dřep – 320 kg,

benčpres – 250 kg,

mrtvý tah – 230 kg,

celkový výkon – 800 kg.

V hodnocení oddílů po sou-

těži skončil oddíl TJ Sokol Ro-

sice na 3. místě, což je úžasný 

úspěch rosických siláků!

Našim závodníkům děkuje-

me za vynikající výkony a  vý-

bornou reprezentaci TJ Sokol 

Rosice i  města Rosic a  Marti-

novi přejeme rychlé uzdravení!

Pavel Procházka
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TJ SOKOL ROSICE | ODDÍL SILOVÉHO TROJBOJE

DALŠÍ VYNIKAJÍCÍ SPORTOVNÍ 
ÚSPĚCH KRISTÝNY OBRŠLÍKOVÉ

Dne 22.  3.  2014 se ve Vra-

novicích konalo 1. mistrovství 

Moravy v  klasickém silovém 

trojboji mužů a  žen – RAW. 

TJ  Sokol Rosice opět vzor-

ně reprezentovala Kristýna 

Obršlíková

V  kategorii ženy do 63 kg 

získala Kristýna Obršlíková 

1. místo celkovým výkonem 

237,5 kg.

Ve dřepu zvedla 85 kg, 

v  benčpresu 52,5 kg a  v  mrt-

vém tahu 100 kg. Na patnác-

tiletou závodnici je to úcty-

hodný výkon. Hlavní rozdíl 

závodů RAW oproti tradiční-

mu „equip“ silovému trojboji 

spočívá v  tom, že soutěžící 

nemohou používat podpůrné 

dresy, benčová trika a bandá-

že na kolena. Výjimku tvoří 

schválené nákoleníky. Proto 

je tato soutěž ještě fyzicky 

náročnější než běžné soutěže 

v  silovém trojboji, a  vyžadu-

je speciální trénink odlišné 

techniky provedení zdvihů.

Kristýně děkujeme za výbor-

nou reprezentaci TJ Sokol Ro-

sice i města Rosice a přejeme jí 

další sportovní úspěchy!

Oddíl silového trojboje má 

konečně ve svých řadách pro-

školeného rozhodčího Ing. Pet-

ra Lahodu, který 1. mistrovství 

Moravy v  klasickém silovém 

trojboji mužů a  žen – RAW 

spolurozhodoval jako jeden ze 

tří delegovaných rozhodčích.

Pavel Procházka
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ÚSPĚCHY
KARATE DRAGONS

Člen rosického oddílu Kara-

te Dragons Rosice Onřej Kříž 

byl oceněný za úspěšnou re-

prezentaci v roce 2014 na „Noci 

mistrů“ v Praze.

NP goju ryu v karate
V  sobotu 15.  3.  2014 se 

konalo 2.  kolo Národní-

ho poháru karate goju-ryu 

v  Hustopečích. Zúčastnilo 

se 158  závodníků z  15 od-

dílů ČR a  SROV. Z  karate 

Dragons Rosice zápolili tito 

závodníci: Jakub a  Lukáš 

Zrůstkovi, František Rada, 

Alexandr Mazmanov, Ondřej 

Patočka, Marija Lytvynyšy-

nová, Vojtěch Šibral a  Adam 

Petřivalský.

Jakub Zrůstek startoval v ka-

tegorii kihon ido do 8 let a zís-

kal 1. místo.

V  kategorii kihon ido 

9 – 11  let startovali František 

Rada – získal 2.  místo a  Ale-

xandr Mazmanov – obsadil 

3.  místo. Cenný kov pro náš 

oddíl získal i  Ondřej Patoč-

ka – 2. místo v kategorii kata 

muži. Ostatní skvěle bojovali, 

leč na medaile to nestačilo.

MČR všech stylů v karate
Český svaz karate a  Shoto-

kan Klub Rajchert Sport Uni-
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on, mají za sebou vrchol letošní 

seniorské soutěže Mistrovství 

ČR, včetně kategorie Masters, 

která se konala dne 29. 3. 2014 

v Ústí nad Labem.

Náš rosický oddíl zde repre-

zentovali Ondřej Kříž, Markéta 

Burianová a  Juraj Lytvynyšy-

nyj. Přijelo mnoho známých 

a velmi dobře připravených zá-

vodníků z celé České republiky. 

Karatisté z  rosického Dragons 

patří již léta mezi špičku, jak 

v republikových, tak i meziná-

rodních soutěžích, což se uká-

zalo ve výsledcích.

V kategorii kata muži byl náš 

Ondřej Kříž na 4. místě a v ka-

tegorii kumite mužů do 67 kg 

se probojoval až do fi nále. Zde 

bojoval s  českobudějovickým 

Koudelkou. Finále značně 

gradovalo, oba aktéři si byli 

vědomi důležitosti prvního 

místa, a tak i lékař stál u tatami 

v pozoru. Nicméně náš Ondřej 

Kříž těsně prohrál a stal se tak 

vicemistrem v  této kategorii. 

O  zlato z  těchto závodů jsme 

však nepřišli – postarala se 

o  ně Markéta Burianová, kte-

rá úspěšně reprezentovala náš 

oddíl – v kategorii kumite zís-

kala 1. místo a v kategorii kata 

krásné 3. místo. Juraj Lytvyny-

šynyj získal 4. místo v kategorii 

kumite.

Za Karate Club Dragons Rosice

 trenér oddílu 

Roman Lysoněk.

FOTBAL
Jarní část fotbalové soutěže 

je v  plném proudu. Všechna 

mužstva mají odehráno již 

několik mistrovských utkání. 

Velmi dobře začaly týmy žáků 

a dorostenců.

„A“ mužstvo jasně zvítězilo 

v  prvním utkání s  Napajed-

ly 4:0. V  Pelhřimově, což byl 

druhý mistrovský zápas, jsme 

prohráli 3:2. Následující týden 

jsme hostili soupeře z  Vrcho-

viny. V psychicky vypjatém zá-

pase, ve kterém padlo 9 žlutých 

a 3 červené karty, jsme prohráli 

1:0, ačkoliv jsme v prvním po-

ločase měli 3 „gólovky“. Ale 

o tom fotbal je a bojujeme dál. 

I  tak jsme zatím v  tabulce na 

krásném třetím místě.

Chtěla bych poděkovat FAN 

CLUBU a „ROSICKÉMU 

KOTLI“ za to, že i  na hřišti 

soupeřů se naši hráči cítí jako 

doma. Jsem ráda, že na rozdíl 

od fanoušků jiných klubů fandí 

zvučně, ale slušně. To se dnes 

ve fotbale tak často nevidí.

Přijďte i  vy zafandit našim 

sportovcům. I  vaše podpo-

ra je pro ně velmi motivační 

a důležitá.

Za FC Slovan Rosice

Dana Prokešová
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